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Poštovani,

godine 2014., kada sam izabran u Europski parlament, Hrvatska je napunila prvu godinu članstva 
u Europskoj uniji. Uloga i utjecaj Europskog parlamenta i zastupnika koji su u njega izabrani u 
državama članicama, ostale institucije Europske unije, njihovi međusobni odnosi i odnosi spram 
Europskog parlamenta široj su javnosti i medijima bili nedovoljno poznati. Kao prvi i jedini za-
stupnik iz Republike Hrvatske u klubu zastupnika Zelenih/Europskog slobodnog saveza nastojao sam 
svakodnevno građanima pružati informacije o radu Europskog parlamenta, te objasniti važnost 
i koristi članstva Hrvatske u Europskoj uniji, kao garancije uspješnog razvoja u miru. Nadam se 
da sam svojim djelovanjem uspio dati svoj doprinos u tome, a nakon publikacije u kojoj sam pred-
stavio rezultate u prvoj polovici mandata, zadovoljstvo mi je kao vašem zastupniku u Europskom 
parlamentu na idućim stranicama sveobuhvatno predstaviti rad koji je obilježio razdoblje od 2017. 
do 2019. godine. 
Kraj prve polovice mandata završio je uspješnim pregovorima na zakonodavnom paketu kružne 
ekonomije koji će u idućem desetljeću promijeniti ekonomsku politiku Europske unije i Hrvatske. 
Početkom druge polovice mandata postao sam jedini hrvatski zastupnik u Odboru za industriju, 
istraživanje i energiju, što je značajno obilježilo područje rada na javnim politikama Europske 
unije. Zakonodavni paket „Čista energija za sve Europljane“, najveći svjetski istraživački program 
„Obzor Europa“, svemirski program Europske unije te EU fond za regionalni razvoj i kohezijski 
fond, samo je nekoliko najistaknutijih javnih politika EU na kojima sam radio u posljednje dvije 
i pol godine mandata.
Ova publikacija je, kao i prethodna, zamišljena kao pregled najvažnijih aktivnosti i događaja u koje 
sam osobno bio uključen kao akter i sukreator, a u kojima su mi vaša podrška i sudjelovanje bili od 
izrazitog značaja. Dvije kampanje su obilježile drugu polovicu mandata: podizanje svijesti građana 
o problemu otpada u moru i smanjenje korištenja plastike za jednokratnu uporabu. Organizirali 
smo dvije izložbe koje su Hrvatsku predstavile u Europskom parlamentu na drugačiji način: izložba 
Via Dinarica dočarala je ljepote hrvatskih planina, a izložba „Hrvatske inovacije - vizionari koji su 
oblikovali Europu“ otkrila je hrvatski doprinos europskoj znanosti i civilizaciji.
Otvorili smo pitanja o kojima se u Hrvatskoj do sada nije dovoljno razmišljalo i govorilo, poput 
pametnih otoka i pametnih sela, pravednoj energetskoj tranziciji u kojoj aktivno sudjeluju građani, 
klimatskim promjenama, štetnoj upotrebi glifosata u poljoprivredi i zaštiti životinja. Zalaganje od 
početka mandata  za ukidanje sezonske promjene vremena, popularno nazvane „ukidanje pomicanja 
kazaljke na satu“, završilo je novom Direktivom i ukidanjem te prakse od proljeća 2021. godine.
Najveći izazov koji se nalazi pred Europskom unijom, ali i Hrvatskom u nadolazećem razdoblju je 
implementacija javnih politika na kojima sam radio tijekom mandata. Zajedničke politike pružaju 
razvojne prilike koje kao zemlja i društvo moramo iskoristiti, a ujedno će osposobiti naše društvo 
za učinkovitu borbu i smanjenje negativnih utjecaja klimatskih promjena. Svoje ću djelovanje 
nastaviti u obrazovanju i savjetovanju, nastojeći znanja i vještine koje sam stekao za vrijeme 
mandata iskoristiti za jačanje kapaciteta civilnog društva, lokalne samouprave i razvoj zelenog 
poduzetništva te povećanje standarda i kvalitete života naših građana.
Zahvalan na podršci, vjerujem da na vašu potporu mogu računati i u novim izazovima koji su pred 
nama,

UVODNIK

Vaš zastupnik u Europskom parlamentu
Davor Škrlec
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dan Siječanj 2017. 

18.
Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a na temu “On the road to the EU Energy 
Union: The EU Commission’s winter package” s Paulom Pinho,  voditeljicom odjela glavne 
uprave za energetiku Europske komisije, Strasbourg

24. Govornik na trećoj konferenciji o komunalnom gospodarstvu - Investicije, kružna 
ekonomija i utjecaj klimatske regulative u organizaciji casopisa Komunal, Bruxelles

26.
 

Sastanak Izaslanstva za odnose EU-a s Kanadom na temu trgovinskog sporazuma CETA 
s veleposlanikom Kanade u Europskoj uniji Danom Costello, Bruxelles

dan Veljača 2017.

8.
Sudjelovanje na forumu EurActiva na temu “The Energy Efficiency Package - Boosting 
renovation in the EU” s potpredsjednikom Europske komisije Marošom Šefčovičem, 
Bruxelles

22.
 

Organizacija besplatnog seminara za poduzetnice, Dubrovnik

dan ožujak 2017.

2. Posjet pametnoj zgradi “Living Tomorrow” na poziv European Energy Foruma (EEF), 
Bruxelles

7.
 

Sudjelovanje na raspravi “Businesses closing loops: How can the European Union enable 
the transition?” u organizaciji potpredsjednika Europskog parlamenta Pavela Teličke i 
potpredsjednika Odbora za okoliš Pavela Poca, Bruxelles

10.
 

Sudjelovanje na panel raspravi: Hrvatska, EU i globalno gospodarstvo, Kuća Europe, 
Zagreb

20.
 

Sudjelovanje na konferenciji Večernjeg lista “Kakvu Hrvatsku trebamo?”, Zagreb

27.
Networking reception on regional politics in the EU u organizaciji zastupnika Zelenih/
ESS-a u Odboru za regionalni razvoj Europskog parlamenta Davora Škrleca, Monike 
Vane, Terry Reintke i Bronisa Ropéa, Bruxelles

28.

Suorganizator konferencije o pametnim otocima “Smart Islands Event: Creating New 
Pathways for EU islands” u suradnji s The Smart Islands Initiative i svečano potpisivanje 
deklaracije o pametnim otocima od strane pozvanih predstavnika hrvatskih otoka, 
Bruxelles

29.
Sudjelovanje na konferenciji na visokoj razini “Unlocking the Potential for Renewable 
Energy and Energy Efficiency in South-Eastern Europe” u organizaciji Agora Energiewende, 
the Buildings Performance Institute Europe i the Centre for European Policy Studies 



9

KALENDAR AKTIVNOSTI

“Businesses closing loops: How can the European Union enable the transition?” 

Sudjelovanje na konferenciji Večernjeg lista “Kakvu Hrvatsku trebamo?”, Zagreb

“Smart Islands Event: Creating New Pathways for EU 
islands”

DRONEfest 2017. druga poslovna konferencija o bespilo-
tnim letjelicama / 30.- 31. ožujka 2017.



10

DAVOR ŠKRLEC

dan Travanj 2017. 

5. Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a na temu “Discussion on regional cooperation 
in the Energy Union: the Euromed region”, Strasbourg

7. Sudjelovanje na trećoj Liderovoj konferenciji SMART CITIES u okviru panel rasprave 
“Održivost u službi pametnih gradova - primjeri iz prakse”, Zagreb

11.
Sudjelovanje na eventu “EU Action for Smart Villages” s povjerenicom za regionalnu 
politiku Corinom Creţu i povjerenikom za poljoprivredu i ruralni razvoj Phil Hoganom, 
u organizaciji zastupnika Franca Bogoviča i Tibora Szanyija, Bruxelles

19. Posjet skloništu za napuštene pse Udruge Pobjede, Osijek

19.
Sudjelovanje na okruglom stolu na temu “Održivo gospodarenje otpadom - Hrvatska na 
putu usklađivanja s EU” u organizaciji Hrvatske gospodarske komore - Županijska komora 
Vukovar i Europskog doma Vukovar

21.  Organizacija okruglog stola “Zagreb kao Zelena prijestolnica Europe” s kandidatkinjama 
i kandidatima za gradonačelnicu/ka Grada Zagreba

26.
Govor na konferenciji “Dog population management in the EU” o ozbiljnim slučajevima 
kršenja prava životinja u Bosni i Hercegovini, u organizaciji Intergrupe za dobrobit i 
zaštitu životinja u Europskom parlamentu i Eurogroup for Animals, Bruxelles

dan Svibanj 2017.

5.  Sudjelovanje na EYE Zagreb #MladiEU2017 u panelu “Sat razrednika”, Zagreb

8. Sudjelovanje na 3. Europskom EFOS tjednu u organizaciji udruge studenata ERUDIO na 
Ekonomskom fakultetu u Osijeku

11.
Održani uvodni govor na konferenciji “Clean Energy for all Southeast Europeans: the 
way forward” u organizaciji Odbora za industriju, istraživanje i energiju (ITRE) Europskog 
parlamenta, Bruxelles

16.
Sudjelovanje u raspravi “How to avoid blackouts in Europe? The role of capacity mecha-
nisms in the short and medium term” u organizaciji European energy foruma (EEF), 
Strasbourg

dan Lipanj 2017.

3. Organizacija i sudjelovanje u čišćenju podmorja u sklopu provođenja kampanje protiv 
zagađenja Jadranskog mora plastikom, Split

7. Sudjelovanje na ceremoniji potpisivanja Odluke o financiranju velikog projekta most 
Pelješac u Europskoj komisiji, Bruxelles

8. Organizacija konferencije “The Future of Cohesion Policy” Odbora za regionalni razvoj 
Europskog parlamenta, Bruxelles

19. Otvorenje izložbe fotografija “Via Dinarica - put koji prirodno povezuje” u suradnji s 
Udrugom Via Dinarica Croatia, Bruxelles

20.
 

Organizacija konferencije “Via Dinarica - connecting naturally”, Bruxelles
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Liderova konferencija SMART CITIES 

TRAVANJ
2017. 

Okrugli stola “Zagreb kao Zelena 
prijestolnica Europe”

Govor na konferenciji “Dog population management in the EU” 

“Održivo gospodarenje otpadom - Hrvatska na putu usklađivanja s EU”
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dan Srpanj 2017.

4. Sudjelovanje u raspravi “Greening the gas grid: the biomethane opportunity” u organizaciji 
European Energy foruma (EEF), Strasbourg

11. Sudjelovanje na Konferenciji o bio-baziranim industrijama u organizaciji Hrvatskog 
drvnog klastera, Bruxelles

14.

Predstavljanje i stručna rasprava o Nacrtu prijedloga Strategije niskougljičnog razvoja 
Republike Hrvatske za razdoblje do 2030. s pogledom na 2050. godinu, u organizaciji 
Hrvatske gospodarske komore, u suradnji s Ministarstvom zaštite okoliša i energetike, 
Zagreb.

18. Organizacija međunarodne konferencije “Otpad u moru - izazovi i rješenja”, Split

dan Rujan 2017.

4.
Sudjelovanje u raspravi “Advanced biofuels from waste and residues: the key to achieving 
ambitious and sustainable transport decarbonisation with RED II” u organizaciji Euro-
pean Energy Foruma (EEF), Bruxelles

8. Svečana dodjela plaketa u 1. tehničkoj školi ‘’Tesla’’ u Zagrebu u sklopu programa Škola 
ambasador Europskog parlamenta

12. Sudjelovanje u raspravi “Energy Efficiency First - Insights from the chemical industry” 
u organizaciji European Energy Foruma (EEF), Strasbourg

20. i 21.

Organizacije dvije panel rasprave o održivoj mobilnosti u gradovima i cikloturizmu u 
suradnji s njemačkim zastupnikom Michaelom Cramerom, Ministarstvom turizma RH 
i predstavnicima lokalnih vlasti u sklopu Europskog tjedna mobilnosti u Koprivnici i 
Zagrebu 

29. Svečana dodjela plaketa Elektrostrojarskoj školi Varaždin u sklopu programa Škola 
ambasador Europskog parlamenta

KONFERENCIJA 
“DOG POPULATION 
MANAGEMENT IN THE EU”
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dan Listopad 2017.

4.
 

Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a na temu “Update on the Clean Energy Package 
negotiations” s povjerenikom Europske komisije za klimu i energetiku Miguelom Arias 
Cañeteom, Strasbourg 

6.
 

Sudjelovanje na petom Croatia Waste Expo u organizaciji Poslovnog dnevnika i Večernjeg 
lista, Zagreb

24. Sudjelovanje u raspravi “The Brexit impact on nuclear energy: how to ensure a smooth 
transition” u organizaciji European Energy Foruma (EEF), Strasbourg

dan Studeni 2017. 

7. Sudjelovanje na konferenciji na visokoj razini “Delivering the energy transition for jobs, 
growth and investment” u organizaciji Europskog parlamenta i Europske komisije, Bruxelles

9.

Moderator na panel raspravi “A BANKABLE ENERGY UNION” s povjerenikom Europske 
komisije za klimu i energetiku Miguelom Arias Cañeteom u organizaciji potpredsjedni-
ka Odbora za industriju, istraživanje i energiju Europskog parlamenta Morten Helveg 
Petersena, Bruxelles

9. Sudjelovanje na EDSO policy Workshop ‘Rethinking distribution grids: future DSOs’ 
roles in active system management through flexibility’, Bruxelles

15. Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a s potpredsjednikom Europske komisije za 
energetsku uniju, Marošom Šefčovičem, Strasbourg

20. Sudjelovanje na okruglom stolu “Iskustva i smjernice pri provođenju velikih projekata 
u području energetike” u organizaciji Hrvatske gospodarske komore, Zagreb

24. Svečana dodjela plaketa Gimnaziji Karlovac u sklopu programa Škola ambasador 
Europskog parlamenta

28. Suorganizator konferencije “Smart Grid viewed from the regional cooperation perspective” 
sa slovenskim zastupnikom Franc Bogovičem, Bruxelles

EYE ZAGREB 
#MLADIEU2017 
PANEL “SAT RAZREDNIKA”
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“Clean Energy for all Southeast Europeans: the way forward” 

 “Via Dinarica - put koji prirodno povezuje”

dan Prosinac 2017.

6. Domaćin rasprave na visokoj razini “Breaking down the barriers: Innovation for a cir-
cular economy” u organizaciji EU40, Bruxelles

dan Siječanj 2018.

30.
Organizacija premijere britanskog dokumentarnog filma “Pasji život - sarajevske lutalice” 
u suradnji s Intergrupom za dobrobit i zaštitu životinja Europskog parlamenta i 
međunarodnom krovnom organizacijom Eurogroup for Animals, Bruxelles

Čišćenje podmorja u sklopu provođenja kampanje protiv zagađenja Jadranskog 
mora plastikom, Split
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dan Veljača 2018.

6.
Sudjelovanje u raspravi “Urban Air Quality and traffic emissions: how EURO-6d and 
emission control technology will address the problem” u organizaciji European Energy 
Foruma (EEF), Strasbourg

dan ožujak 2017.

6. Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a u sklopu Advisory Committee Meeting, 
Bruxelles

dan Travanj 2018.

11.
Sudjelovanje na Međunarodnoj konferenciji “Prema kružnoj ekonomiji i održivom 
turizmu na otocima” organizirana u okviru projekta MedBLUEISLANDS uz podršku 
Međuskupine za mora, rijeke, otoke i obalna područja Europskog parlamenta, Bruxelles

20. Sudjelovanje na okruglom stolu “Potreba za zelenim radnim mjestima - iskustva iz 
prakse” u sklopu Dana otvorenih vrata Geotehničkog fakulteta u Varaždinu

23.
Sudjelovanje u tematskoj tribini kao član Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost 
hrane (ENVI) u sklopu ciklus aktivnosti #CommunicatingCommittees u organizaciji 
Ureda za informiranje Europskog parlamenta, Zagreb

24. Sudjelovanje na Plastics Recycling Show Europe, PRS, Amsterdam

dan Svibanj 2018.

29.  Sudjelovanje u raspravi “Oil & gas in Europe today… and tomorrow?” u organizaciji 
European Energy Foruma (EEF), Strasbourg

30. Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a s povjerenicom Europske komisije za tržišno 
natjecanje Margrethe Vestager, Strasbourg

Svečana dodjela plaketa Elektrostrojarskoj školi Varaždin u sklopu programa Škola ambasador Europskog parlamenta
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dan Lipanj 2018.

5.
Organizacija konferencije “Potpora Europske unije za razvoj željezničkog prometa u 
Hrvatskoj: trenutne mogućnosti i buduće perspektive u suradnji s Hrvatskim saborom, 
Udruženjem europske željezničke industrije (UNIFE) i Savezom za željeznicu, Zagreb

27.
Sudjelovanje u raspravi “How can social innovation help villages become smarter?” u 
organizaciji Intergrupe Europskog parlamenta za ruralna, planinska i udaljena područja 
(RUMRA), Bruxelles

28.
Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a s atašeom za energiju u Stalnom predstavništvu 
Austrije pri Europskoj uniji, Michaelom Steurerom - Izvješće o političkim prioritetima 
o energiji tijekom austrijskog predsjedanja Vijećem EU-a, Bruxelles

24. Konferencija europske inicijative Nearly Zero Energy Hotels (neZEH) o važnosti ulaganja 
u energetsku učinkovitost hotela kao ključne sastavnice razvoja održivog turizma, Bruxelles

dan Srpanj 2018.

4. Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a s potpredsjednikom Europske komisije 
zaduženim za energetsku uniju Marošom Šefčovičem, Strasbourg

10.
Sudjelovanje u raspravi “Why business needs a new economic model - The economic 
case for a circular economy” s bivšim povjerenikom Europske komisije Janezom 
Potočnikom, Bruxelles

CROATIA WASTE EXPO 
U ORGANIZACIJI 
POSLOVNOG DNEVNIKA 
I VEČERNJEG LISTA, ZAGREB
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dan Rujan 2018.

5. Domaćin eventu “the Plastics Waste Recycling Showcase - How much do you really know 
about plastics recycling?” u suradnji s Plastics Recyclers Europe, Bruxelles 

12. Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a s povjerenikom Europske komisije za 
proračun i ljudske resurse Güntherom Oettingerom, Strasbourg

24.  Keynote speaker na raspravi “Delivering the 2030 energy and climate policy targets 
– lessons learnt from the Third Energy Package” u organizaciji ENTSO-E, Bruxelles

dan Listopad 2018.

10. Lead speaker na raspravi “Circular Economy 2.0 and Implementation of the Plastics 
Strategy “ u organizaciji European Forum for Manufacturing, Bruxelles

15.
Keynote speaker na konferenciji #Power Coordination Europe conference na temu “The 
next decade in less than two years: what is in it for regional power cooperation?” u orga-
nizaciji pet regionalnih centara za sigurnosnu koordinaciju (RSCs) i ENTSO-E, Bruxelles

17. Sudjelovanje u akciji protiv plastike ispred Europskog parlamenta u organizaciji zastu-
pnika Zelenih/ESS-a i europskih NGO-a, Bruxelles

dan Studeni 2018.

19. Organizacija predstavljanja turističke ponude Grada Hvara na temu “Kulturni i sportski 
turizam na Hvaru” u suradnji s Predstavništvom Hrvatske gospodarske komore, Bruxelles 

20. Organizacija rasprave “150 godina organiziranog turizma - nulta točka održivog razvoja 
Grada Hvara” u Europskom parlamentu, Bruxlles

27. Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a s voditeljem odjela za promet, telekomunikacije 
i energiju u Stalnom predstavništvu Rumunjske pri Europskoj uniji, Ioan Pogea, Bruxelles

Sudjelovanje u akciji protiv plastike ispred Europskog parlamenta u organizaciji zastupnika Zelenih/ESS-a i europskih 
NGO-a, Bruxelles

CROATIA WASTE EXPO 
U ORGANIZACIJI 
POSLOVNOG DNEVNIKA 
I VEČERNJEG LISTA, ZAGREB
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dan Prosinac 2018.

5.

Moderator na konferenciji “Mediterranean Ecosystems in Danger: Enhancing EU policy 
response - Towards an integration of ecosystem-based approaches in policies” u orga-
nizaciji Intergrupe za more, rijeke i otoke (SEARICA) Europskog parlamenta na temu “A 
long-term vision for the development of monitoring tools, harmonized methodologies, 
protocols and data”, Bruxelles

12.  Sudjelovanje na okruglom stolu EUFORES-a s povjerenicom Europske komisije za promet 
Violetom Bulc, Strasbourg

dan Siječanj 2019.

22. Govornik na eventu “PowerFacts Europe 2019” na temu “Clean Energy Package: what’s 
next?” u organizaciji ENTSO-E, Bruxelles

dan VELJAČA 2019.

13. Sudjelovanje na sastanku Board Member of the European Energy Forum na “Annual 
EEF Board meeting”, Bruxelles

dan ožujak 2019.

1. Organizacija međunarodne konferencije “Pametna sela - digitalno ruho tradicije”, Osijek

4. Sudjelovanje na konferenciji “Hrvatska kakvu trebamo” u organizaciji Večernjeg lista, 
Zagreb

ORGANIZACIJA 
PREDSTAVLJANJA 
TURISTIČKE PONUDE GRADA 
HVARA NA TEMU “KULTURNI 
I SPORTSKI TURIZAM 
NA HVARU” U SURADNJI 
S PREDSTAVNIŠTVOM 
HRVATSKE GOSPODARSKE 
KOMORE, BRUXELLES 
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KALENDAR AKTIVNOSTIPREMIJERA 
BRITANSKOG 

DOKUMENTARNOG 
FILMA “PASJI ŽIVOT 

- SARAJEVSKE 
LUTALICE”
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dan Travanj 2019.

4. Sudjelovanje u raspravi “Walking the Talk - Industry Strategies to End Plastic Waste” 
pod pokroviteljstvom AEPW, Bruxelles

9. Sudjelovanje na FEAD Brainstorming Event on Recycling Targets, Bruxelles

16. Organizacija izložbe “Hrvatske inovacije - vizionari koji su oblikovali Europu” i tematske 
rasprave u Europskom parlamentu, Strasbourg

“The Future of Cohesion Policy” 

“Potpora Europske unije za razvoj željezničkog prometa u Hrvatskoj

Sudjelovanje na Plastics Recycling Show Europe, PRS, Amsterdam
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KALENDAR AKTIVNOSTI

 “HRVATSKE INOVACIJE - VIZIONARI 
KOJI SU OBLIKOVALI 
EUROPU”

“150 godina organiziranog turizma - nulta točka održivog razvoja Grada Hvara” 

“150 godina organiziranog turizma 
- nulta točka održivog razvoja Grada 
Hvara” 

Međunarodna konferencija “Pametna sela - digitalno ruho tradicije”, Osijek
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23. SIJEČNJA 2017.

PISMO MINISTRU TOLUŠIĆU: NEDOPUSTIVO DA ZAKON 
O ZAŠTITI ŽIVOTINJA OMOGUĆAVA NJIHOVO UBIJANJE

Zastupnik u Europskom par-
lamentu Davor Škrlec po-
krenuo je on-line anketu u 
kojoj se preko 10 000 građa-
na izjasnilo protiv odredbe 
Zakona o zaštiti životinja 
koja omogućava usmrćiva-
nje životinja nakon 60. dana 
kojeg provedu u skloništu. 
Tim povodom uputio je pi-
smo ministru poljoprivrede 
Tomislavu Tolušiću.
Zastupnik Škrlec kao član 
Intergrupe za dobrobit i zašti-
tu životinja u Europskom par-
lamentu također je skrenuo 
pažnju na članak 13. Ugovora 
o funkcioniranju Europske 
unije koji navodi kako Unija 
i države članice, smatrajući 
životinje čuvstvenim bićima, 
punu pažnju posvećuju za-
htjevima za njihovu dobrobit.

24. SIJEČNJA 2017.

HRVATSKA IMA IZBOR - NOVA RADNA MJESTA ILI 
PENALI KOMISIJE ZBOG (NE)GOSPODARENJA OTPADOM”

“Navedena 
odredba Zakona 
o zaštiti životinja 
izaziva zgražanje 
javnosti već godi-
nama i predmet je 
zalaganja velike 
većine građana 
za njeno konač-
no ukidanje. Gra-
đani u Hrvatskoj 
ne žele da njihov 
novac odlazi na ubijanje životinja, već na zbrinjavanje, udo-
mljavanje i edukaciju dionika uključenih u brigu za životinje. 
Najvažnije za uspješno zbrinjavanje i udomljavanje pasa je da 
skloništa budu neprofitna, čime će zaposlenici biti motivirani 
provoditi Zakon, a ne čekati određeni broj dana kako bi ih mogli 
usmrtiti. Time se postiže i smisao Zakona o zaštiti životinja, 
a to je štititi životinje, a ne propisima olakšati i opravdati 
njihovo ubijanje. Vjerujem stoga kako bismo što prije novom 
izmjenom Zakona o zaštiti životinja morali uvesti potpunu 
zabranu usmrćivanja životinja u skloništima i osigurati njihovo 
sigurno zbrinjavanje.“

Na sjednici Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane zastu-
pnici su podržali znatno ambiciozniji prijedlog direktiva po kojima 
će se do 2030. godine najviše 5% otpada smjeti odlagati na odlagališta. 
Budući da Hrvatska trenutno odlaže čak 85% svog otpada, a godišnje 
uvozi 180 000 tona reciklata koji postoje u Hrvatskoj, ali ne može 
iskoristiti domaći potencijal zbog neadekvatnog prikupljanja, zastupnik Davor Škrlec 
kao izvjestitelj za novi paket kružne ekonomije iz redova Zelenih smatra kako moramo 
odmah krenuti s odvojenim prikupljanjem i recikliranjem ako želimo izbjeći penale i 
ostvariti zadane ciljeve.



POLITIČKO DJELOVANJE

25

6. VELJAČE 2017.

ŠKRLEC POSTAO JEDINI HRVATSKI 
ZASTUPNIK U ODBORU ZA INDUSTRIJU, 
ISTRAŽIVANJE I ENERGIJU

Zastupnik Davor Škrlec postao 
je član Odbora za industriju, 
istraživanje i energiju (ITRE) 
Europskog parlamenta. Riječ 
je o najutjecajnijem Odboru 
koji suodlučuje i donosi za-
konodavne akte u području 
europske industrijske i ener-
getske politike, istraživanja i 
digitalizacije. Odbor broji 67 
članova od kojih do sada niti 
jedan nije bio iz Hrvatske pa je 
na ovaj način zastupnik Škrlec 
imao uvid u kojem smjeru se 
kreće europska energetska 
politika i kako na vrijeme Hr-
vatska može iskoristiti svoje 
potencijale i prilagoditi se 
novim izazovima.

“U procesu stvaranja Europske energetske unije i jedinstvenog 
digitalnog tržišta, Odbor za industriju, istraživanje i energiju 
ima presudnu riječ kada je u pitanju donošenje novih zako-
nodavnih paketa. Budući da se u Hrvatskoj vodi rasprava o 
novoj energetskoj strategiji, smatrao sam važnim uključiti 
se u kreiranje europskog zakonskog okvira i smjernica koje će 
utjecati i na Hrvatsku. Čini mi se da Hrvatska još uvijek luta 
oko toga kako bi trebala izgledati njena energetska politika pa 
ću kroz rad u Odboru moći pružiti savjet i točnu informaciju 
u kojem smjeru ide europska energetska i klimatska politika 
te kako se Hrvatska prema svojim raspoloživim potencijali-
ma može najbolje prilagoditi, ne stvarajući pritom prepreke 
pojedinim tehnologijama ili čak putem krivih statističkih 
podataka onemogućavati razvoj obnovljivih izvora energije.“

„Prilikom usklađivanja tekstova i pregovora koje smo vodili u Europskom parlamentu, očito je 
kako se Hrvatska za razliku od većine država članica po pitanju gospodarenja otpadom nalazi u 
kamenom dobu. U Hrvatskoj moramo početi mijenjati svoj stav prema otpadu. Otpad je resurs, 
otpad je vrijednost, a njegovo pravilno zbrinjavanje može jamčiti građanima manje račune i zdraviji 
okoliš u njihovim lokalnim sredinama. Novim prijedlogom direktiva o otpadu Europski parlament 
postavlja znatno ambicioznije ciljeve od inicijalnog prijedloga Komisije čime odvojeno prikupljanje 
otpada postaje obavezno i svako miješanje otpada strogo se zabranjuje. Europski parlament smatra 
spaljivanje i mehaničko biološka postrojenja zastarjelom tehnologijom; postojeći centri za gospo-
darenje otpadom s MBO tehnologijom koštali su građane milijardu kuna te će stvarati dodatni 
godišnji trošak od 200 milijuna kuna (700-800 kuna troška po toni otpada), 60-80% ostatka 
otpada MBO mora na odlaganje, također proizvode nekvalitetnu mješavinu (RDF) neprivlačnu 
za spaljivanje zbog loše kalorijske vrijednosti, a izvlačenje deponijskog bioplina je potpuno zane-
marivo i u suprotnosti s novim smjernicama za smanjenje odlaganja. Imajući u vidu kako smo tek 
sada usvojili plan gospodarenja otpadom u skladu s načelima kružne ekonomije, a postavljeni cilj 
nam je do 2030. adekvatno zbrinjavati 95% otpada, Hrvatska mora odmah krenuti s izgradnjom 
sortirnica i potaknuti građane na selektivno razdvajanje otpada na kućnom pragu. U protivnom 
umjesto novih 6000 radnih mjesta samo u sortiranju otpada, očekuju nas penali i odlazak pred 
Sud Europske unije.“
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8. VELJAČE 2017.

POZVAO GRAĐANE HRVATSKE DA SE PRIKLJUČE 
EUROPSKOJ GRAĐANSKOJ INICIJATIVI ZA ZABRANU GLIFOSATA

Zastupnik u Europskom parla-
mentu i član Odbora za okoliš, 
javno zdravlje i sigurnost hrane 
Davor Škrlec pozdravio je početak 
prikupljanja potpisa europske gra-
đanske inicijative koja od Komisije 
traži da državama članicama pred-
loži zabranu glifosata, izmijeni 
postupak odobravanja pesticida te 
da odredi razinu na koju se mora 
smanjiti upotreba pesticida, a koja 
će biti obvezujuća u cijeloj EU. Tije-
kom lipnja 2016. godine Komisija 
je donijela odluku o privremenom 
tehničkom produljenju korištenja 
glifosata od 18 mjeseci na području 
EU-a sve dok Europska agencija 
za kemijske proizvode (ECHA) ne 
donese svoje mišljenje o sigurnosti 
upotrebe spornog herbicida.

“Svjedoci smo brojnih neuspjelih pokušaja država članica 
da se slože oko daljnje autorizacije glifosata na području 
EU-a, što je bila jasna poruka Europskoj komisiji da 
mora povući prijedlog o produljenju dozvole za upotre-
bu glifosata. Stoga pozdravljam pokretanje europske 
građanske inicijative o ovom izrazito važnom pitanju te 
vjerujem kako će velika većina građana EU-a biti protiv 
daljnje upotrebe ovog najčešće korištenog i potencijalno 
kancerogenog herbicida koji ima brojne negativne učinke 
za okoliš i ljudsko zdravlje. Prikupi li inicijativa u godinu 
dana milijun potpisa potpore građana iz najmanje sedam 
država članica, a u Hrvatskoj je za ispunjavanje kvote 
potrebno 8250 potpisa, Komisija će morati reagirati u 
roku od tri mjeseca, donijeti odluku o prihvaćanju ili ne-
prihvaćanju prijedloga inicijative te u konačnici predložiti 
državama članicama zabranu glifosata koja će onda biti 
obvezujuća za cijelu EU. Pozivam sve građane i udruge 
u Hrvatskoj da putem ove inicijative direktno utječu na 
kreiranje europskih zakona i jasno iskažu svoje mišljenje 
o zabrani upotrebe glifosata u EU.“

9. VELJAČE 2017.

POZDRAVIO REZOLUCIJU O VIZAMA ODBORA 
ZA GRAĐANSKE SLOBODE

Na sjednici Odbora za građanske slobode, pra-
vosuđe i unutarnje poslove Europskog parla-
menta izglasan je prijedlog rezolucije kojom se 
hitno poziva Europsku komisiju da prema načelu 
reciprociteta u roku od dva mjeseca uvede vizu 
državljanima trećih zemalja koje nisu ukinule 
vizu građanima Europske unije. Budući da je 
Komisija bila pravno obvezana do 12. travnja 
2016. uvesti vizu državljanima Sjedinjenih 
Američkih Država koje nisu ukinule vizu gra-
đanima Hrvatske, Poljske, Bugarske, Rumunjske 
i Cipra, zastupnik Davor Škrlec uputio je pismo 
predsjedatelju Odbora za građanske slobode, 
pravosuđe i unutarnje poslove (LIBE), Claudeu 
Moraesu, kojim zbog kršenja načela reciprociteta 
hitno traži pokretanje procedure pred Sudom 
Europske unije.

“Očekujem kako će ova re-
zolucija potaknuti Komisiju 
na hitnu reakciju i donošenje 
odluke kojom će se napokon 
provesti načelo reciprociteta. 
Ukoliko Sjedinjene Američke Države ne 
ukinu vize za hrvatske i ostale diskri-
minirane europske građane, Europska 
unija dužna je zaštiti njihova prava. Ako 
Europska komisija nije spremna poštivati 
zajednička europska pravila, Europski 
parlament bit će primoran zahtijevati 
njezinu odgovornost pred Sudom Europske 
unije. Jedino na taj način moguće je zadr-
žati dosljednu politiku i vratiti povjerenje 
građana u europske institucije.“
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22. VELJAČE 2017.

ORGANIZACIJA SEMINARA ZA PODUZETNICE U DUBROVNIKU 

Ured zastupnika u Europskom parlamentu Davora Škrleca organizirao je u Dubrovniku 
četvrti u nizu besplatnih jednodnevnih seminara za poduzetnice s ciljem podizanja 
razine sudjelovanja ženske populacije u poslovnim i gospodarskim aktivnostima 
Hrvatske. Polaznice su putem seminara mogle saznati iz prve ruke kako pokrenuti 
vlastiti posao, otvoriti i registrirati obrt, predstaviti se potencijalnim klijentima, 
iskoristiti prednost informacijskih tehnologija i uspjeti u poduzetničkom okruženju.

9. OŽUJKA 2017.

KRITIKA VLADI RH: HRVATSKA ZABRANILA GMO, A OSTALA SUZDRŽANA 
PRILIKOM GLASOVANJA O NJEGOVOJ AUTORIZACIJI!

Krajem ožujka 2017. Europska komisija 
trebala je iznijeti novi prijedlog koji bi 
omogućio autorizaciju dvije GMO sorte 
kukuruza (Bt11 Syngenta i 1507 Dupont) i 
reautorizaciju postojećeg GMO sjemena 
Mon 810 (Monsanto) za daljnju kultivaciju 
na području Europske unije. Spomenuti 
prijedlog na glasovanju Stalnog odbora 
za biljke, životinje, hranu i životinjsku 
hranu u siječnju 2017. nije uspio saku-
piti kvalificiranu većinu država članica. 
Zastupnik u Europskom parlamentu i 
član Odbora za okoliš, javno zdravlje i 
sigurnost hrane Davor Škrlec upozorio 
je kako je Hrvatska prilikom glasovanja 
ostala suzdržana unatoč tome što je na 
svom teritoriju zabranila uzgoj genetski 
modificirane hrane.

“Glasovanje država članica pokazalo je jasno 
negiranje prijedloga Komisije, ali i znak da se 
pojedine države članice ponašaju neodgovorno 
kada je u pitanju GMO. Nekoliko država članica 
koje su zabranile uzgoj GMO-a na svom teri-
toriju, poput Hrvatske ili Njemačke, ostale su 
suzdržane tijekom glasovanja, ili su glasovale 
u korist GMO-a, poput Italije, pokazujući time 
izuzetan nedostatak dosljednosti. Ako države 
članice ne glasuju protiv, postoji velika opasnost 
da će nove autorizacije proći iako je velika ve-
ćina građana Europske unije protiv korištenja 
bilo kakve biotehnologije na poljima i u hrani. 
Autorizirano GMO sjeme kukuruza uzgajalo 
bi se tako na teritoriju nekoliko država članica 
EU-a, a velika je vjerojatnost kako bi došlo i do 
kontaminacije polja susjednih država.”

“Iako u Europskoj uniji čak 52 posto čine žene, tek 34 posto njih može se svrstati u 
poduzetnice, što nam pokazuje kako su ženska kreativnost i poduzetnički potencijal 
nedovoljno iskorištene kategorije unutar cijele Unije. Pojačano sudjelovanje žena u 
poduzetništvu osigurava ne samo stvaranje novih 
poslovnih mogućnosti, već i povećanje konkurentnosti 
među tvrtkama, a i čitavim gospodarstvima. Mislim 
da su se žene počele buditi i da su krenule u pravom 
smjeru o čemu svjedoči i veliki broj žena koje zanima 
kako osnovati svoje poduzeće, kako se prezentirati i 
prodati te naučiti vještine koje im u tome mogu pomoći.“
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14. OŽUJKA 2017.

NOVI AMBICIOZNIJI CILJEVI ZA OTPAD U OKVIRU KRUŽNE EKONOMIJE

Zastupnici u Europskom parlamentu na plenarnoj sjednici u Strasbourgu glasovali su 
o novim ambicioznijim ciljevima u okviru zakonodavnog paketa kružne ekonomije, 
uključujući i mnoge konkretne mjere koje utječu na naš svakodnevni život, a tiču se 
gospodarenja otpadom i prekomjernog bacanja hrane. Europski parlament traži da 
se do 2030. godine 70% otpada reciklira (44% je danas), a samo 5% otpada odlaže na 
odlagalištima zbog štetnog utjecaja na okoliš i zdravlje ljudi. Isto tako, traži se smanjenje 
bacanja hrane za 50% do 2030. godine. Izvjestitelj Zelenih za kružnu ekonomiju Davor 
Škrlec smatra kako je ovo veliki uspjeh za društvo u cjelini jer je kružna ekonomija 
korisna za naš planet, za ljude i za posao, posebno za male i srednje poduzetnike koji 
traže nove mogućnosti za razvoj. Osim što može stvoriti na tisuće novih radnih mjesta, 
pridonijet će i smanjenju otpada u moru uzrokovanog ponajviše plastičnim vrećicama.

“Zašto glasovati za ambicioznije ciljeve u recikliranju otpada, zašto ići na niži postotak odlaganja 
otpada? Pokušat ću to objasniti na primjeru jednog crtanog filma. Wall-E, to je dobitnik Oscara 
u kojem se pokazuje kako jedan mali robot, jedini preostali od svoje vrste, sakuplja otpad, pakira 
ga i slaže u piramide. Zar će tekovina naše civilizacije biti piramide otpada, a znamo što je bila te-
kovina egipatske civilizacije. I gle čuda, taj mali robot prepoznaje cirkularnu ekonomiju zbog toga 

što stvari koje prepoznaje da može popraviti i da imaju neku drugu vrijednost, odnosi u 
svoje sklonište i tamo ih popravlja i uživa u tim ostacima naše civilizacijske tekovine. I 
ono što se postavlja kao pitanje jest gdje su nestali ljudi u tom filmu? Ljudi su pobjegli 
u Svemir zato što su cijeli prostor planete Zemlje iskoristili za odlaganje otpada, za 
izgradnju tih piramida. Ne smijemo zaboraviti da pored recikliranja, pored odlaganja, 
mi bacamo previše hrane, odlažemo svoj otpad u more i oceane, zaboravljamo da imamo 
biorazgradivi otpad iz kojega možemo proizvesti energiju i kompost, zaboravljamo da 
ovaj ambiciozni prijedlog kružne ekonomije, ovih ciljeva, zapravo predstavlja otvaranje 
lokalnih radnih mjesta.“

22. OŽUJKA 2017.

POVJERENICA BULC PODRŽALA PRIJEDLOG ZASTUPNIKA ŠKRLECA O 
UKIDANJU POLUGODIŠNJEG POMICANJA SATA

Tijekom plenarne sjednice u Strasbourgu 
zastupnik Davor Škrlec sastao se s povje-
renicom Europske komisije za promet, 
Violetom Bulc, s kojom je razgovarao o 
potrebi ukidanja polugodišnjeg pomicanja 
sata u Europskoj uniji. Ured zastupnika u 
Europskom parlamentu Davora Škrleca 
proveo je od 12. do 19. listopada 2016. online 
anketno istraživanje na temu treba li takvu 
praksu zadržati ili ukinuti u Hrvatskoj. 
Na uzorku od preko 1500 ispitanika njih 
85% izjasnilo se kako je potrebno ukinuti 
tu štetnu praksu. 

“Povjerenica Violeta Bulc pozitivno je reagirala 
i podržava našu inicijativu u Europskom parla-
mentu o ukidanju ljetnog i zimskog računanja 
vremena u Europskoj uniji. Tijekom listopada 
2016. uputili smo zahtjev Europskoj komisiji 
o procjeni funkcioniranja Direktive o ljetnom 
računanju vremena ističući potrebu za ponov-
nom ocjenom takve prakse. Povjerenica je tada 
izjavila kako će njena služba provesti analizu 
učinka ljetnog i zimskog računanja vremena i 
o tome obavijestiti javnost tijekom 2017. godine. 
Rezultati analize poslužit će nam kao podloga 
za daljnju raspravu u Europskom parlamentu.“
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23. OŽUJKA 2017.

NOVE OZNAKE ENERGETSKE UČINKOVITOSTI 
KUĆANSKIH APARATA ZAŠTITIT ĆE POTROŠAČE I OKOLIŠ

Završeni su pregovori između Europskog 
parlamenta, Europske komisije i Vijeća oko 
izmjena pravila o označavanju energetske 
učinkovitosti kućanskih aparata. Uredba o 
novim razredima od A do G za energetsku 
učinkovitost kućanskih aparata trebala bi 
stupiti na snagu kao zamjena za dosadaš-
nji zbunjujući sustav s više pluseva (A+, 
A++, A+++). Novi sustav označavanja bit 
će definiran nizom delegiranih akata pa 
će se tako, primjerice, za bijelu tehniku i 
televizore energetske naljepnice početi 
koristiti u trgovinama početkom 2020. 
godine, za radijatore i bojlere tek 2030. 
godine, a energetske oznake za usisavače i 
sušilice rublja krajem 2024. godine. Zeleni 
u Europskom parlamentu pozdravljaju 
odluku jer će potrošači imati veće koristi 
od takvog pojednostavljenog sustava ozna-
čavanja, međutim,  smatraju kako će za 
većinu proizvoda biti riječ o dugotrajnijem 
prijelaznom razdoblju što može stvoriti 
pomutnju među kupcima.

“Potrošači će na prvi pogled moći procijeniti 
koliko energije troši određeni proizvod, što 
je korisno za njihov budžet, ali i za okoliš. 
Pozdravljamo osnivanje baze podataka pro-
izvoda pomoću koje će potrošači dobiti bolji 
pristup informacijama prije kupnje određenog 
proizvoda. Unatoč tome, ipak ćemo morati 
pričekati neko duže vrijeme da ovakve promjene 
stupe na snagu za većinu proizvoda. Ako na 
tržištu imamo dvije različite vrste označavanja 
energetske učinkovitosti proizvoda, to jedino 
može stvoriti pomutnju kod potrošača. Štoviše, 
trenutno ne postoji mogućnost refundacije 
novca ukoliko se potrošači zbog oznaka dovedu 
u zabludu, niti jasnih pravila za ispitivanje 
energetske učinkovitosti. Trebamo poraditi 
na donošenju novih pravila za energetsku 
učinkovitost koja će poboljšati prava i zaštitu 
potrošača pa se nadam kako će Komisija po-
duzeti određene korake i omogućiti građanima 
da čim prije osjete sve prednosti novog sustava 
označavanja.”

24. OŽUJKA 2017.

POVODOM 60. OBLJETNICE POTPISIVANJA RIMSKIH UGOVORA ZASTUPNIK 
DAVOR ŠKRLEC OSVRNUO SE NA USPJEHE I AKTUALNE IZAZOVE KOJI STOJE 
PRED HRVATSKOM I EUROPSKOM UNIJOM.

“Desetljećima je upravo ta, prosperitetna Europa slobodnih građana, bila svjetionik narodima koji 
su živjeli u nedemokratskim i autoritarnim režimima. Naš put ulaska u Europsku uniju bio je du-
gotrajan i težak. No, Europska unija danas je područje u kojemu građani uživaju najvišu razinu 
ljudskih i socijalnih prava i sloboda, ekonomskog prosperiteta i napretka. Pored svih tih dostignuća, 
ustrajanje na mjerama štednje, nedostatak političke volje za suradnjom i ponekad nefunkcionalne 
institucije ugrozili su društveni, demokratski i ekonomski napredak te stvorili osjećaj udaljenosti 
od građana. Glavnina krivnje nije samo u europskim institucijama u Bruxellesu, nego i u lokal-
nim političarima koji radi zaštite svojih sitnih političkih interesa građanima serviraju samo one 
informacije koje im donose političku dobit. U Republici Hrvatskoj to se sada očituje u problemima 
implementacije javnih politika Europske unije i u problemima pripreme projekata za financiranje i 
apsorpcije sredstava iz fondova EU-a, jer nemamo definirane vlastite strateške ciljeve. 
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Osobno vjerujem u europsku ideju, a to je ono što nedostaje određenim političkim vođama koji 
neodgovorno guraju svoje građane u populizam i demagogiju. Europska unija nije savršena, no 
ona je naša najbolja šansa za rješavanje trenutnih izazova. Ona nije mrtvi koncept, ona živi svaki 
dan preko svojih građana, radnika, studenata, poduzetnika. Europska unija je naš izbor. Naša 
obveza je očuvati njezine vrijednosti i svakodnevno je unapređivati. Najveće europsko bogatstvo ne 
leži u ekonomskoj snazi, nego u vrijednosti njezinih žena i muškaraca. To znači ulaganje u mlade, 
u obrazovanje, u nove gospodarske aktivnosti i kvalitetna radna mjesta, odmak od ovisnosti o fo-
silnim gorivima i nasljeđa prošlosti, to znači borbu protiv isključenosti i siromaštva, borbu protiv 
korupcije, lošeg upravljanja i slabljenja vladavine prava. Izgradimo stoga zajedno novo društvo, 
napišimo zajedno novo, održivo poglavlje u našoj zajedničkoj povijesti.“

28. OŽUJKA 2017.

HRVATSKI OTOCI POTPISALI U BRUXELLESU 
DEKLARACIJU O PAMETNIM OTOCIMA

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor 
Škrlec bio je jedan od domaćina međunarod-
ne konferencije posvećene održivom razvoju 
europskih otoka koja se održala u Bruxellesu. 
Povod je bilo svečano potpisivanje Deklaracije 
o pametnim otocima kojoj je do sada pristu-
pilo više od 200 europskih otoka, od Baltika i 
Sjevernog mora do Mediterana. Svoj potpis na 
Deklaraciju stavili su i predstavnici hrvatskih 
otoka, izražavajući tako predanost izgradnji 
energetski učinkovitih, okolišno održivih i 
digitalno povezanih zajednica.
Potpisnici Deklaracije o pametnim otocima iz 
Republike Hrvatske:
Grad Krk, Općina Baška, Općina Dobrinj, 
Općina Omišalj, Općina Punat, Općina Vrbnik, 
Grad Zadar (u ime otoka: Ist, Iž, Molat, Olib, 
Premuda, Rava, Silba), Općina Lopar, Grad 
Korčula, Općina Vela Luka, Općina Mljet, Op-
ćina Lastovo i udruga Buđenje s platformom 
Pokret otoka.
Inicijativu su također podržali: Primorsko-
goranska županija, Regionalna energetska 
agencija Kvarner, Regionalna energetska agen-
cija Sjever (REA Sjever), Regionalna energetska 
agencija Sjeverozapadne Hrvatske (REGEA), 
Međimurska energetska agencija (MENEA), 
Istarska Regionalna Energetska Agencija 
(IRENA) te brojni fakulteti i udruge civilnog 
društva.

“Pristupanje Deklaraciji ve-
liki je korak za hrvatske otoke 
na putu prema energetskoj 
tranziciji, korištenju pamet-
nih tehnologija i obnovljivih 
izvora energije te borbi protiv 
iseljavanja. Deklaracija je 
ključan doprinos politikama Europske 
unije koja u sklopu zakonodavnog paketa 
Čista energija za sve građane priprema i 
posebnu inicijativu vezanu za energetsku 
tranziciju i održivi razvoj europskih oto-
ka. S obzirom na malteško predsjedanje 
Europskom unijom, otocima se želi dati 
posebno mjesto kada je riječ i o borbi protiv 
klimatskih promjena. Otoci su bogatstvo 
svake države, a Hrvatska u tom smislu 
ima veliki potencijal. Važno je stoga da 
naše otoke učinimo primjerima dobrog 
upravljanja koje uključuje pametno gospo-
darenje otpadom, ekološku poljoprivredu 
i proizvodnju, razvoj održivog turizma i 
dobru povezanost tijekom cijele godine. 
Jedino tako možemo stvoriti nova rad-
nja mjesta i zaustaviti negativan trend 
iseljavanja. Izuzetno mi je drago što su to 
prepoznali mnogi gradovi i općine na našim 
otocima stavljajući danas svoj potpis na 
Deklaraciju.“
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19. TRAVNJA 2017.

ŠKRLEC POSJETIO AZIL U OSIJEKU: “NO KILL SKLONIŠTA 
PREDSTAVLJAJU UŠTEDU ZA LOKALNE ZAJEDNICE“

Zastupnik Davor Škrlec kao 
član Intergrupe za dobrobit 
i zaštitu životinja u Europ-
skom parlamentu posjetio 
je sklonište za napuštene 
pse Udruge Pobjede u Osije-
ku kako bi iskazao podršku 
postojanju no kill azila u 
Hrvatskoj. Sklonište za pse 
u Osijeku u to vrijeme bio 
je jedan od samo šest no 
kill azila u Hrvatskoj (od 
ukupno 29 registriranih) 
koji ne usmrćuje životinje, 
već isključivo radi na njiho-
vom udomljavanju. Zakon 
o zaštiti životinja koji je bio 
trenutno na snazi i dalje je 
omogućavao usmrćivanje 
životinja nakon 60 dana 
provedenih u skloništu 
unatoč višegodišnjem pro-
tivljenju javnosti.

28. TRAVNJA 2017.

KOMISIJA NE SMIJE DOZVOLITI SPAJANJE BAYERA I MONSANTA 
ODGOVORNOG ZA KRŠENJE LJUDSKIH PRAVA I EKOCID

Zastupnik Davor Škrlec kao član Intergrupe za dobrobit i zaštitu životinja u Europskom 
parlamentu posjetio je sklonište za napuštene pse Udruge Pobjede u Osijeku kako bi 
iskazao podršku postojanju no kill azila u Hrvatskoj. Sklonište za pse u Osijeku u to 
vrijeme bio je jedan od samo šest no kill azila u Hrvatskoj (od ukupno 29 registriranih) 
koji ne usmrćuje životinje, već isključivo radi na njihovom udomljavanju. Zakon o za-
štiti životinja koji je bio trenutno na snazi i dalje je omogućavao usmrćivanje životinja 
nakon 60 dana provedenih u skloništu unatoč višegodišnjem protivljenju javnosti.

“Predugo je Monsanto bio u stanju prolaziti nekažnjeno uzrokujući masovno uništavanje okoliša 
i ugrožavajući zdravlje ljudi širom svijeta. Mišljenje Tribunala još jednom naglašava da Europska 
komisija ne smije dozvoliti spajanje Monsanta i Bayera. Novonastali agrokemijski div držao bi 
24% svjetskog tržišta pesticida i 29% svjetskog tržišta sjemena, učinkovito jačajući svoj domi-
nantni položaj. Sektor sjemena u Europskoj uniji već je izuzetno koncentriran, posebno u nekim 

“Tijekom siječnja moj 
ured proveo je on-line 
anketu u kojoj se više 
od 10 000 građana 
izjasnilo protiv usmr-
ćivanja zdravih pasa i 
mačaka nakon što prođe 
60 dana od njihovog 
boravka u azilu. Tako-
đer sam uputio i pismo ministru Tolušiću u kojem sam tražio 
da se sporna odredba, koja već godinama izaziva zgražanje 
javnosti, ukloni iz novog Zakona o zaštiti životinja jer građani 
u Hrvatskoj ne žele da njihov novac odlazi na ubijanje životi-
nja, već na zbrinjavanje i udomljavanje. No kill skloništa troše 
dobivena sredstva razumno, zbrinjavaju i udomljavaju znatno 
veći broj životinja za puno manje uloženih financijskih sredstva. 
Usmjeravanje na kontrolu mikročipiranja, programe kastracije, 
sustavno oglašavanje životinja i edukaciju može uroditi finan-
cijskom uštedom, a racionalnijim trošenjem novaca spriječit će 
se uzrok problema umjesto rješavanja posljedica. Time se postiže 
i smisao Zakona o zaštiti životinja, a to je štititi životinje, a ne 
propisima olakšati i opravdati njihovo ubijanje. Sva skloništa 
u Hrvatskoj trebala bi stoga biti no kill skloništa.”
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područjima, poput sjemena povrća. Naknadni učinak tog spajanja na cijene u poljoprivrednom 
sektoru značile bi devastiranje malih i srednjih poljoprivrednika koji već pate od globaliziranog i 
koncentriranog tržišta hrane. 

Ova neravnoteža snage i koncentracija tržišta u agrokemijskom konzorciju još je više zabrinjavajuća 
nego uobičajena koncentracija tržišta u drugim sektorima, jer ti proizvodi, kao što su pesticidi, 
utječu na javno zdravlje, proizvodnju hrane i degradaciju okoliša. Europska komisija ima mo-
gućnost pravnim instrumentima otvoriti istragu i konačno odbiti takvo spajanje koje može imati 
štetne učinke na zdravlje ljudi, poljoprivredu i proizvodnju hrane, kao i na pravilno funkcioniranje 
slobodnog tržišta.”

3. SVIBNJA 2017.

POZIV HRVATSKOJ DA ISPRAVNO PRENESE PROPISE EU-A O ZAŠTITI 
PRIRODE U SVOJE NACIONALNO ZAKONODAVSTVO

Europska komisija predstavila je novi 
Akcijski plan za poboljšanje zaštite pri-
rode i biološke raznolikosti u Europskoj 
uniji koji obuhvaća 15 mjera koje će biti 
provedene do 2019. godine kako bi se 
poboljšala provedba Direktive o sta-
ništima i Direktive o pticama, vodećih 
direktiva EU-a o zaštiti prirode. Nakon 
što je ustanovila ozbiljne nedostatke u 
hrvatskom zakonodavstvu u pogledu 
obveza zaštite područja i vrsta, Komisija 
je Hrvatskoj u veljači, travnju i rujnu 
2016. poslala službene opomene, a ovoga 
puta ponovno je zatražila od Hrvatske 
da u potpunosti prenese propise EU-a 
o očuvanju divljih ptica, prirodnih sta-
ništa i zaštiti divlje flore i faune u svoje 
nacionalno zakonodavstvo. Propisi EU-a 
o pticama i staništima temelj su europske 
politike očuvanja prirode kojima je us-
postavljena ekološka mreža Natura 2000 
zaštićenih područja koja pokriva više od 
18% kopnene i 6% morske površine EU-
a. Zastupnik u Europskom parlamentu 
i član Odbora za okoliš, javno zdravlje i 
sigurnost hrane Davor Škrlec pozdravio 
je predanost Komisije u donošenju Akcij-
skog plana za ispravljanje provedbenih 
nedostataka koji se odnose na direktive 
o prirodi.

“Komisija je upozorila kako nadležna tijela u 
Hrvatskoj još uvijek nisu na odgovarajući način 
prenijela obvezu izbjegavanja pogoršanja zaštiće-
nih staništa i znatnog uznemiravanja zaštićenih 
vrsta niti su osigurala ispravnu procjenu određenih 
planova na područjima mreže Natura 2000. Ko-
misija navodi kako su u hrvatsko zakonodavstvo 
uvedeni novi izuzeci koji nisu predviđeni direkti-
vama, čime se umanjuje razina zaštite. Budući 
da Hrvatska i dalje odlaže donošenje izmjena 
glavne nacionalne mjere kojom se prenose dvije 
direktive u području zaštite prirode, Komisija sada 
šalje posljednja upozorenja u oba predmeta. Ako 
Hrvatska ne postupi u skladu s tim u roku od dva 
mjeseca, predmet se može uputiti Sudu Europske 
unije. Novim Akcijskim planom važno je pružiti 
učinkovitu podršku nacionalnim i regionalnim 
akterima te poboljšati inspekcije zaštite okoliša, 
uključujući nadležnost i izgradnju kapaciteta 
te bolju raspodjelu resursa. Potrebno je ojačati 
odgovornost direktiva za okoliš i osigurati da 
se u sve infrastrukturne projekte ugrade odgo-
varajuće mjere zaštite okoliša. Također, EU ne 
može ostaviti financiranje investicija isključivo 
lokalnim akterima. Biološka raznolikost mora 
biti uključena u proračun EU-a iza 2020. godine, 
a to će zasigurno zahtijevati daljnje proširenje 
programa LIFE.”
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11. SVIBNJA 2017. 

ORGANIZACIJA KONFERENCIJE 
«ČISTA ENERGIJA ZA SVE JUGOISTOČNE EUROPLJANE“ 
U EUROPSKOM PARLAMENTU

“Prvi izazov odnosi se na političku volju. Većina država u regiji nalazi se pri vrhu liste zemalja s 
korupcijom na svim razinama vlasti. Uobičajeni pristup u provedbi energetskih strategija i planova 
je traženje rješenja koja se mogu provesti za vrijeme mandata od četiri godine, bez sagledavanja 
problema na duži rok. Za uspostavu regionalne suradnje potrebno je više međusobnog povjerenja 
i solidarnosti, a kako se izbori u regiji često dobivaju na račun međusobne netrpeljivosti, očito je 
potreban dodatni napor iz EU-a kako bi se dogodile promjene. 
Drugi izazov je društveno uvjetovan. Regija je u nizu projekata i analiza prepoznata po izraženom 
problemu energetskog siromaštva. Teško je približiti politiku EU-a u kojoj se građani nalaze u 
središtu energetske tranzicije i proizvođači su energije, kad se svakodnevno bore za preživljavanje. 
Posljednji, treći izazov je financijske prirode. Građani teško dolaze do jeftinog kapitala kojim mogu 
financirati svoje projekte obnovljivih izvora energije ili energetske učinkovitosti, državne potpore 
su podložne parcijalnim političkim interesima i ne potiče se kolektivna proizvodnja energije kroz 
energetske zadruge. Ako to ne napravimo uspješno i osiguramo održivu tranziciju energetskog 
sektora u Jugoistočnoj Europi za razdoblje poslije 2020. godine, ugrozit ćemo klimatske ciljeve 
EU-a i ciljeve za koje smo se obvezali Pariškim sporazumom.“

Zemlje Jugoistočne Europe imaju veliki potencijal 
za obnovljive izvore, a prema posljednjim prove-
denim studijama cijela regija mogla bi temeljiti 
svoju energetsku budućnost gotovo 100% na ob-
novljivim izvorima bez ugrožavanja sigurnosti i 
opskrbe energijom do 2050. godine. Energetska 
unija i zakonodavni paket “Čista energija za sve 
Europljane” je okvir u kojem se taj cilj može ostva-
riti i optimalno iskoristiti potencijale obnovljivih 
izvora energije. Posebno treba istaknuti regio-
nalni pristup u novom zakonodavnom paketu 
koji potiče države članice na operativnu suradnju, uspostavu regionalnog tržišta i izradu 
zajedničkih planova razvoja. Prilikom otvaranja konferencije zastupnik u Europskom 
parlamentu i član Odbora za industriju, istraživanje i energetiku Davor Škrlec osvrnuo 
se na tri vrlo važna izazova za koja se moraju pronaći održiva rješenja.
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16. SVIBNJA 2017.

USVOJENO IZVJEŠĆE O SMANJENJU BACANJA HRANE KOJIM SE POZIVA 
EUROPSKU KOMISIJU NA AMBICIOZNIJI PRISTUP U DONOŠENJU 
OBVEZUJUĆIH CILJEVA ZA SVE DRŽAVE ČLANICE EU-A 

Europski parlament usvojio je izvješće o smanjenju bacanja hrane kojim poziva Eu-
ropsku komisiju na ambiciozniji pristup u donošenju obvezujućih ciljeva za sve države 
članice EU-a u pogledu smanjenja bacanja hrane za 30% do 2025. godine i 50% do 
2030. godine u odnosu na razinu iz 2014. godine. Izvjestitelj u sjeni Kluba zastupnika 
Zelenih/ESS-a Davor Škrlec na raspravi je podsjetio povjerenika za zdravlje i sigurnost 
hrane, Vytenisa Andriukaitisa, na nedavnu studiju Revizorskog suda koja pokazuje 
kako pored političke volje i rasprave o bacanju hrane Komisija nije uložila veći napor 
u rješavanje tog problema.

“Kao izvjestitelj u sjeni Kluba zastupnika Zelenih/ESS-a osigurao sam uvođenje obvezujućeg cilja 
za Europsku uniju o bacanju hrane i zanima me hoćete li u trijalogu pokazati predanost da stanete 
na stranu Europskog parlamenta i uvjerite države članice kako je rasipanje hrane gospodarski, 
društveni i ekološki problem. Za vrijeme pregovora morate biti svjesni kako toga dana 55 milijuna 
građana Europske unije sebi nije moglo priuštiti kvalitetan obrok, dok se godišnje 180 kilograma 
hrane po stanovniku baci na odlagališta. Pojedine države članice još su uvijek daleko od postizanja 
ciljeva koje smo definirali u paketu kružne ekonomije što se tiče smanjivanja otpada do 2030. godine. 
Naravno da teret trebaju preuzeti svi - političari, građani i gospodarstvenici. Kroz inovacije i tehno-
logiju omogućit ćemo smanjenje bacanja hrane, ali i da sama ambalaža ne završi na odlagalištima 
i u spalionicama jer u svijetu godišnje dva milijuna ljudi umire od posljedica spaljivanja otpada.“

17. SVIBNJA 2017.

UPOZORENJE HRVATSKOJ DA POBOLJŠA 
RAZMJENU INFORMACIJA RADI BORBE PROTIV TERORIZMA

Europska komisija uputila je obrazloženo mi-
šljenje Hrvatskoj jer nije u potpunosti provela 
prümske odluke koje su važan element Europ-
skog programa sigurnosti iz 2015. godine. Te su 
odluke ključan instrument za učinkovitu borbu 
protiv terorizma i prekograničnog kriminala, a 
državama članicama omogućuje brzu razmjenu 
podataka o DNK-u, otiscima prstiju i nacionalnih 
podataka o registraciji vozila. Zastupnik u Eu-
ropskom parlamentu Davor Škrlec smatra kako 
neprovođenjem spomenutih odluka Hrvatska 
ne sudjeluje dovoljno u borbi protiv terorizma 
i prekograničnog kriminala.

“Hrvatska je primila službenu opomenu 
u rujnu 2016. godine jer nije u potpunosti 
provela prümske odluke, što znači kako 
još uvijek nije osigurala automatsku 
razmjenu informacija koje se tiču DNK, 
otisaka prstiju i podataka o registraciji 
vozila. Komisija je od Hrvatske danas 
zatražila da brzo privede kraju potreban 
rad na ispunjavanju svojih zakonskih 
obveza. Imamo rok od dva mjeseca da 
odgovorimo nakon čega Komisija može 
uputiti slučaj Sudu Europske unije.“
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17. SVIBNJA 2017.

UREDBA U POGLEDU JAČANJA KONTROLA PROVJEROM U RELEVANTNIM 
BAZAMA PODATAKA NA VANJSKIM GRANICAMA DRŽAVA ČLANICA EU-A I NA 
VANJSKIM GRANICAMA SCHENGENSKOG PROSTORA

Na plenarnoj sjednici Europskog 
parlamentu u Strasbourgu zastu-
pnici su raspravljali o provedbi 
Uredbe u pogledu jačanja kontrola 
provjerom u relevantnim bazama 
podataka na vanjskim granicama 
država članica EU-a i na vanjskim 
granicama schengenskog prostora. 
Države članice obvezuju se provo-
diti sustavne provjere putnika što 
je rezultiralo velikim zastojima i 
produženim čekanjem na granič-
nim prijelazima između Slovenije i 
Hrvatske otkako je Uredba 7. travnja 
stupila na snagu.

“Neupitno je kako će u kontekstu nadolazeće turističke 
sezone Hrvatska snositi teške gubitke u turističkom 
sektoru ukoliko se ne prijeđe na ciljane provjere putnika 
u situacijama zastoja prometa. Neupitna je štetnost za 
okoliš i zdravlje zbog emisija vozila koja satima čekaju 
u kolonama. Pozivam stoga Komisiju, kao i Vlade 
Hrvatske i Slovenije, na što skorije donošenje trajnog 
i učinkovitog rješenja ovom problemu. Prema Uredbi 
države članice mogu se odlučiti na provođenje ciljanih 
provjera kada je otežan protok prometa, a čekanje na 
granici traje više od 15 minuta. Budući da Hrvatska 
nije u potpunosti implementirala prümske odluke, 
moramo se zapitati zbog čega se ustraje na sustavnim 
provjerama na granicama. Zanima me što Vlada RH 
ima za reći o tome?“

1. LIPNJA 2017.

PRIJAVLJUJEMO SLUČAJ EUROPSKOM SUDU ZBOG NEDOSTATKA 
TRANSPARENTNOSTI STUDIJA O GLIFOSATU

Prošlo je više od godinu dana 
otkako je Klub zastupnika Ze-
lenih/ESS-a u Europskom par-
lamentu prvi poslao službeni 
zahtjev Agenciji za sigurnost 
hrane (EFSA) pokušavajući pri-
stupiti studijama na temelju kojih 
je EFSA utvrdila da glifosat nije 
kancerogen. Zastupnik Zelenih 
i član Odbora za okoliš, javno 
zdravlje i sigurnost hrane Davor 
Škrlec smatra kako je problem 
nastao u trenutku kada je EFSA 
odbila dati pristup studijama 
jer su u vlasništvu kompanija 
koje pokušavaju dobiti dozvolu za 
svoje proizvode na bazi glifosata 
za daljnje korištenje na tržištu 
Europske unije.

“ Smatramo kako 
postoji velik interes 
javnosti u slučaju 
glifosata i zbog toga 
je naša dužnost za-
tražiti da suci Europ-
skog suda pravde od-
luče o ovom važnom 
pitanju. Ovdje nije slučaj o tome je li glifosat kancerogen 
i opasan za ljudsko zdravlje, ovo je slučaj kojim se mora 
razjasniti trebaju li studije koje su se koristile za procjenu 
štetnosti glifosata biti javno objavljene ili ne. Sve studije 
trebale bi biti javno dostupne u skladu s Aarhuškom 
uredbom jer se tiču zaštite okoliša, a glifosat je upravo 
dio toga. Stoga pozivamo Europski sud pravde da donese 
odluku u ovom slučaju kako bi se uspostavila ravnoteža 
između javnog prava na informiranje i komercijalnih 
interesa privatnih kompanija.”
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“Ovom kampanjom nastojimo potaknuti na 
što veći lokalni i nacionalni angažman po pitanju 
problema otpada u moru te osvijestiti svakog 
pojedinca da svojim odgovornim ponašanjem doprinese smanjenju otpada u moru 
i na plažama. Osim akcije čišćenja podmorja, kroz ovaj ključni ljetni period želimo 
doprijeti do većeg broja građana, ali i turista, stoga će najvažnije poruke kampanje 
biti istaknute putem billboarda i plakata u većim gradovima na našoj obali, brodskim 
lukama i najprometnijim trajektnim linijama prema otocima.“

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec službeno je započeo nacionalnu 
kampanju protiv otpada u moru akcijom čišćenja podmorja splitskih plaža Lubinski 
porat i Bunker. Kampanja se provodila diljem hrvatske obale tijekom lipnja i srpnja, a 
završila je 18. srpnja međunarodnom konferencijom 
u Splitu. Cilj ove kampanje je prije svega podizanje 
svijesti građana o problemu otpada u Jadranskom 
moru, a zatim i o potrebi uspostavljanja učinkovitog 
i održivog modela zbrinjavanja morskog otpada (i 
otpadnih voda) u Republici Hrvatskoj.

8. LIPNJA 2017.

DOBROVIĆ I ŠKRLEC ZAJEDNO ZA 
POTICANJE KRUŽNE EKONOMIJE IZ EU 
FONDOVA

“Kohezijska politika suočena je s velikim 
izazovima i pred nama je burno razdo-
blje zalaganja za očuvanje dosadašnjeg 
načina korištenja europskih fondova čiji 
prioritet je ulaganje u manje razvijena 
područja Europske unije. Državama 
čije vlade neodgovorno vode javne fi-
nancije mogu se ograničiti sredstva 
koja su dobile na raspolaganje, što u 
konačnici znači kažnjavanje jedinica 
lokalne samouprave, poduzetnika, 
građana i udruga kao izravnih kori-
snika. Svi oni nisu odgovorni za lošu 
politiku svoje vlade, stoga sam ovaj 
tjedan supotpisao amandman koji se 
tome protivi i o kojemu će se glasovati 
na plenarnoj sjednici Europskog par-
lamenta u Strasbourgu.“

Zastupnik i član Odbora za regionalni razvoj 
Europskog parlamenta organizirao je u Bruxellesu 
konferenciju o budućnosti kohezijske politike i 
europskih fondova nakon 2020. godine. Kohezijska 
politika temelj je ravnomjernog razvoja Europske 
unije, a kako će korištenje europskih sredstava, 
čiji korisnik je i Hrvatska, izgledati nakon 2020. 
godine dio je aktualnih rasprava unutar europskih 
institucija. Na konferenciji je također sudjelovao 
saborski zastupnik i bivši ministar zaštite okoliša 
i energetike Slaven Dobrović koji je zajedno sa 
zastupnikom Škrlecom istaknuo važnost poticanja 
kružne ekonomije iz europskih fondova koja je 
u središtu novog plana gospodarenja otpadom, a 
čiji nosioci su upravo mali i srednji poduzetnici 
te jedinice lokalne samouprave. 

3. LIPNJA 2017.

AKCIJOM ČIŠĆENJA PODMORJA ZAPOČELA NACIONALNA KAMPANJA 
PROTIV OTPADA U JADRANSKOM MORU
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20. LIPNJA 2017.

IZLOŽBA HRVATSKIH PLANINA U EUROPSKOM PARLAMENTU - IZLOŽBA I 
KONFERENCIJA O PUTU VIA DINARICA U EUROPSKOM PARLAMENTU U 
BRUXELLESU 19. I 20. LIPNJA 2017.

Sa željom i namjerom da se ljepote hrvatskih planina predstave europskoj javnosti, u 
sjedištu Europskog parlamenta u Bruxellesu 19. lipnja svečano je otvorena izložba 
fotografija “Via Dinarica - put koji prirodno povezuje”. Inicijator predstavljanja po-
tencijala hrvatskog planinskog turizma i planinarstva u Europskom parlamentu je 
zastupnik Davor Škrlec u suradnji s Udrugom Via Dinarica Croatia. Via Dinarica je 
međunarodni projekt povezivanja planina i ljudi u Dinarskom gorju u jedinstvenu 
dužinsku planinarsku stazu. Put dug 1362 km vodi od Slovenije do Albanije obilazeći 
najatraktivnije planine i vrhove Dinarskog gorja. Na cijelom tom dugačkom putu 
upravo je planinarska infrastruktura u hrvatskim planinama najbolji uzor i primjer 
susjednim zemljama.
Izložbu su otvorili zastupnik Davor Škrlec te autor izložbe i fotografija Alan Čaplar, a 
o projektu i putu Via Dinarica govorili su pročelnik Vodičke službe HPS-a Dorijan Klasnić 
i voditeljica projekta Parcs Programa za razvoj Ujedinjenih naroda (UNDP) u Hrvatskoj, 
ujedno i tajnica Udruge Via Dinarica Croatia Valentina Futač. Na otvorenju je sudjelovalo 
stotinu ljudi, među kojima i brojni planinari, predstavnici Hrvatskog planinarskog 
saveza i Hrvatske gorske službe spašavanja, predstavnici razvojnih agencija, ravnatelji 
nacionalnih parkova i parkova prirode 
te predstavnici institucija koje su pružile 
potporu ovom događanju - Ministarstvo 
turizma, Hrvatska turistička zajednica 
i Hrvatska gospodarska komora. Svoje 
proizvode predstavili su domaći OPG-
ovci - proizvođači pršuta, sira, meda, 
slastica, ljekovitog bilja i likera s trase 
Via Dinarice. Na izložbi je prikazano 80 
fotografija, a nakon Bruxellesa planira-
no je postavljanje izložbe i na raznim 
lokacijama u Hrvatskoj.



DAVOR ŠKRLEC

38

“Zbog iznimnih postignuća u razvoju 
aktivnog turizma, održivog razvoja pla-
ninskih područja i regionalnog poveziva-
nja ljudi na prostoru Dinarskoga gorja, 
projekt Via Dinarica nominirao sam za 
ovogodišnju nagradu Europski građanin 
koju dodjeljuje Europski parlament. Ciljevi 
projekta su održivi razvoj planinskog tu-
rizma, zaustavljanje iseljavanja planinskih 
područja, promocija i očuvanje prirodne 
baštine Dinarida te potpora ljudima koji 
žive u planinskim područjima kako bi se 
nastavili baviti tradicionalnim djelat-
nostima i turistima ponudili autohtone 
proizvode. Dinaridi u Hrvatskoj dotiču 
jadransku obalu, stoga projekt obuhvaća 
i povezivanje planinskog turizma s ponu-
dom hrvatske obale. Razvojne aktivnosti 
Via Dinarice nisu usmjerene na razvoj 
masovnog turizma, već na povezivanje 
postojećih i novih potencijala u funkci-
onalnu cjelinu, u suglasju s konceptom 
UN-ove godine održivog turizma. Via 
Dinarica pridonosi jačanju veza između naroda koji žive u Dinarskom gorju, posebno između Hr-
vatske, Slovenije i BiH. Partnerskom suradnjom u inicijativi za uspostavljanje puta Via Dinarica 
ostvareno je snažno europsko povezivanje među narodima te postoji stalna razmjena iskustava pri 
upravljanju potencijalima planinskih prostora i kulture tolerantnog suživota.”

Ljepote hrvatskih planina i cijeloga Dinarskoga gorja te njihovi turistički i planinarski 
potencijali dodatno su predstavljeni 20. lipnja na konferenciji u Europskom parla-
mentu na kojoj su govorili zastupnik Davor Škrlec, voditelj projekta Via Dinarica u 
Hrvatskoj Alan Čaplar, voditelj projekta Via Dinarica u BiH Kenan Muftić, izaslanica 
Ministarstva turizma Vesna Rajković, predsjednik Zajednice obiteljskog turizma 
Hrvatske gospodarske komore Nedo Pinezić, glavni tajnik Hrvatskog planinarskog 
saveza Darko Berljak, predstavnik JU NP Paklenica Zlatko Marasović i pročelnik Vo-
dičke službe HPS-a Dorijan Klasnić.
Dvodnevno događanje završilo je susretom u predstavništvu Hrvatske gospodarske 
komore u Bruxellesu, pod naslovom “Potencijali Via Dinarice”. Cilj tog predstavljanja 
bilo je povezivanje gospodarstvenika, i to prvenstveno turističkih agencija iz Hrvatske 
s agencijama iz zemalja Beneluxa. Na toj svečanosti također su se okupljenim gospo-
darstvenicima i novinarima predstavili domaći proizvođači s područja Dinarskoga 
gorja, a dogovoreno je da će tijekom jeseni biti organizirano studijsko putovanje za 
predstavnike belgijskih i nizozem-
skih turističkih agencija i novinare 
po hrvatskim planinama.
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4. SRPNJA 2017.

DRŽAVE ČLANICE PODBACILE U ZAŠTITI 
JAVNOG ZDRAVLJA I OKOLIŠA OD ENDOKRINIH DISRUPTORA

Predstavnici država članica EU-a na 
Stalnom odboru za biljke, životinje, 
hranu i stočnu hranu u Bruxellesu gla-
sovali su u korist prijedloga Europske 
komisije o postavljanju znanstvenih 
kriterija potrebnih za identifikaciju i 
smanjenje izloženosti kemikalijama 
koje narušavaju rad hormona, tzv. 
endokrinih disruptora, a najčešće se 
koriste u sredstvima za zaštitu bilja 
kao što su pesticidi i biocidi. Iako je 
Komisija najavila kako je ovo važan 
korak prema boljoj zaštiti građana od 
utjecaja štetnih kemikalija, prijedlog 
koji je predstavljen izazvao je burne 
reakcije struke i civilnog društva. 
Zastupnik u Europskom parlamentu i 
član Odbora za okoliš, javno zdravlje i 
sigurnost hrane, Davor Škrlec, smatra 
kako Europska komisija nastavlja i 
dalje braniti interese agrokemijske 
industrije umjesto zauzimanja za 
javno zdravlje.

“Sramotno je da nakon više od sedam 
godina čekanja još uvijek nemamo 
odgovarajuće ili korisne kriterije 
za utvrđivanje što su to endokrini 
disruptori. Velika većina država 
članica nije ispunila svoju odgovornost u zaštiti 
javnog zdravlja i okoliša stavljajući interese velikih 
agrokemijskih tvrtki na prvo mjesto s negativnim 
učincima koji sežu puno dalje od utjecaja pesticida. 
Prema novim kriterijima bit će jako teško identificirati 
endokrini disruptor i dokazati štetnost određenih 
kemikalija, jer je potrebno i nekoliko godina da bi 
se znanstveno dokazao njihov utjecaj na zdrav-
lje, a sporni proizvod koji se smatra endokrinim 
disruptorom uklonio s tržišta. Bez odgovarajućih 
znanstvenih i upotrebljivih kriterija bit će gotovo 
nemoguće poduzeti korake ka smanjenju štetnosti 
uzrokovane utjecajem endokrinih disruptora. Radit 
ćemo na tome da okupimo potrebnu većinu u Europ-
skom parlamentu kako bismo stavili veto na kriterije 
i zahtijevat ćemo od Komisije da konačno isporuči 
ono što se od nje traži već godinama.”
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18. SRPNJA 2017.

STRUČNJACI I AKTIVISTI O RJEŠAVANJU PROBLEMA OTPADA 
U MORU NA MEĐUNARODNOJ KONFERENCIJI U SPLITU

“Komisija nastoji spriječiti i znatno 
smanjiti sve oblike onečišćenja mora, 
uključujući i onaj najvažniji, a to je 
otpad u moru koji se većinom odnosi 
na plastiku. Procjenjuje se kako će 
se provedbom zakonodavstva o gos-
podarenju otpadom morski otpad 
smanjiti za najmanje 25%. U sklopu 
paketa kružne ekonomije predlažu se i 
konkretne mjere za smanjenje otpada 
u moru provedbom ciljeva održivog 
razvoja za 2030. godinu i postojećeg 
glavnog cilja EU-a za otpad u moru. 
Komisija trenutno radi na Strategiji 
o plastici koja razmatra pitanja poput 
mogućnosti recikliranja, biorazgra-
divosti, prisutnosti opasnih tvari 
zabrinjavajućih svojstava u određenim 
vrstama plastike te u konačnici otpada 
u moru. Kada govorimo o važnosti 
prevencije nastanka otpada, što uk-
ljučuje inovativni i ekološki dizajn, 
osim povećanja opsega recikliranja 
potrebno je produžiti vijek trajanja 
proizvoda i pronaći im novu namjenu.“

U organizaciji zastupnika u Europskom parlamentu Davora Škrleca u Splitu 
se održala međunarodna  konferencija “Otpad u moru - izazovi i rješenja” 
koja je okupila brojne domaće i inozemne stručnjake, predstavnike državnih 
institucija i aktiviste te tako omogućila prostor za raspravu svih zainteresi-
ranih sudionika o rješavanju problema otpada u Jadranskom moru. Otpad 
u moru predstavlja jednu od najbrže rastućih prijetnji s velikim okolišnim i 
gospodarskim posljedicama, a veliki dio odnosi se upravo na plastični otpad koji pred-
stavlja najveću opasnost za morski život, okoliš i ljudsko zdravlje. Čak 80% ukupnog 
otpada na Mediteranu čini mikroplastika koja nastaje usitnjavanjem otpada i na taj 
način dospijeva u hranidbeni lanac. Kao izvjestitelj Zelenih/ESS-a za EU zakonodavni 
paket kružne ekonomije, koja uključuje nekoliko važnih direktiva o otpadu, zastupnik 
Škrlec naglašava važnost prevencije nastanka otpada ponovnom uporabom materijala 
i proizvoda, te napominje kako Europska komisija do kraja godine planira donijeti 
novu Strategiju o plastici.
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12. RUJNA 2017.

POTREBNO JE DIGITALIZIRATI OBRAZOVNI SUSTAV I OLAKŠATI 
PRISTUP CJELOŽIVOTNOM UČENJU U UDALJENIM PODRUČJIMA

Zastupnik Davor Škrlec u svom govoru 
na plenarnoj sjednici u Strasbourgu 
istaknuo je važnost jačanja europske 
strategije cjeloživotnog učenja i obveze 
donošenja nacionalnih strategija u 
državama članicama, pa tako i u Hrvat-
skoj. Za 10 godina gotovo polovica rad-
nih mjesta u Europskoj uniji zahtijevat 
će nove vještine, a više od polovice tih 
radnih mjesta bit će dostupna samo vi-
sokokvalificiranim radnicima. Daljnje 
obrazovanje i obrazovanje na daljinu 
stoga mogu u velikoj mjeri doprinijeti 
uspješnom suočavanju s izazovima 
modernih društava. Zastupnik Škrlec 
smatra kako je internetska povezivost 
u lokalnim zajednicama preduvjet rea-
lizaciji obrazovanja na daljinu, ističući 
važnost inicijativa koje je Europska 
komisija pokrenula za razvoj otoka 
(Smart Islands) i ruralnih područja 
(Smart Villages).

“Globalna konkurentnost Europske 
unije neće se mjeriti samo u tome 
koliko ćemo uspješno digitalizirati 
našu industriju, promet i energetiku, 
nego koliko će uspješno biti digita-
liziran naš obrazovni sustav. U našim planinskim 
krajevima i na otocima ljudi često nemaju prilike 
sudjelovati u cjeloživotnom obrazovanju koje je jako 
važno za njihovu prekvalifikaciju i nalaženje pozicije 
na tržištu rada. Primjerice, osobe iz udaljenih regija 
teško mogu priuštiti studij na željenom sveučilištu 
dok je osobama s posebnim potrebama također 
često teško sudjelovati u tradicionalnom načinu 
studiranja. Zato je obrazovanje na daljinu važno 
za omogućavanje lakšeg pristupa za sve, kao i za 
smanjenje troška studija. Internetskim učenjem, 
odnosno obrazovanjem na daljinu može se pružiti 
prikladniji i pristupačniji oblik obrazovanja jer se 
izbjegavaju uobičajeni operativni troškovi obra-
zovnih ustanova.”

12. RUJNA 2017.

REGIONALNA SURADNJA ZA POSTIZANJE SOLIDARNOSTI I SIGURNOSTI 
OPSKRBE PLINOM U EUROPSKOJ UNIJI

Zastupnici u Europskom parlamentu na plenarnoj sjednici u Strasbourgu usvojili su 
prijedlog uredbe Europskog parlamenta i Vijeća o mjerama zaštite sigurnosti opskrbe 
plinom i stavljanju izvan snage Uredbe (EU) br. 994/2010. Stupanjem na snagu Uredbe 
o mjerama zaštite sigurnosti opskrbe plinom, Europska unija učinila je prvi korak 
prema boljoj koordinaciji među poduzećima za prirodni plin, državama članicama i 
Europskom komisijom u odgovaranju na transnacionalne izazove sigurnosti opskrbe 
plinom. Plinske krize 2006. i 2009. godine, te ona koja je uslijedila 2014., stvorile su 
nesigurnost u pogledu opskrbe plinom, što je energetsku sigurnost stavilo u središte 
donošenja politika u EU-u i učinilo je jednom od ključnih ciljeva Strategije energet-
ske unije. Zastupnik Davor Škrlec pozdravlja usvajanje uredbe jer smatra kako je to 
veliki napredak za postizanje solidarnosti i sigurnosti opskrbe EU-a, što je jedan od 
pet stupova energetske unije.
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13. RUJNA 2017.

OSVRT NA JUNCKEROV GOVOR O STANJU UNIJE: 
EUROPA ĆE OSIGURATI DA “ZEMLJU OSTAVI VELIKOM”

Zastupnik Davor Škrlec osvrnuo se na govor o stanju Unije predsjednika Europske 
komisije Jean-Claude Junckera na plenarnoj sjednici Europskog parlamenta u Strasbourgu.

“Umjesto da svaka država članica razvija i gradi sama, principom regionalne 
suradnje ostvaruje se važan cilj energetske unije, a to je pristupačna cijena za gra-
đane i gospodarstvo Europske unije. Ne smijemo zaboraviti kako se LNG terminal 
na Krku idealno uklapa u koncept regionalne suradnje i regionalnog tržišta plina. 
Osim toga, postavljeni su temelji za provedbu energetske tranzicije jer se uklanjanjem 
ugljena iz energetskog sustava EU-a omogućava provedba klimatskih ciljeva EU-a 
prema Pariškom sporazumu. Povjerenik za energiju i klimu, Miguel Arias Cañete, 
u rukama drži snažan alat za postizanje tih ciljeva do 2050. godine, a prirodni plin 
može pomoći u tranziciji prema niskougljičnom društvu.”

“Nakon mnogo nagađanja o tajnovitom ‘šestom’ scenariju budućnosti Europske 
unije, predsjednik Juncker je svoju viziju iznio u godišnjem govoru o stanju Unije 
pred punom plenarnom dvoranom u Strasbourgu. Pozdravljam što je već na samom 
početku svog govora istaknuo važnost da Europska unija suočena sa smanjenjem 
ambicija SAD-a postane predvodnica u borbi protiv klimatskih promjena. Kao što 
predsjednik Trump želi ‘ponovno učiniti Ameriku velikom’, tako i Juncker smatra 
kako će upravo Europa osigurati da ‘Zemlju ostavi 
velikom’. Smanjenje emisija ugljičnog dioksida jedan 
je od tri stupa industrijske strategije koju je Komisija 
predstavila zajedno s inovacijama i digitalizacijom. 
Juncker je izdvojio aferu Dieselgate, odnosno, varanje 
potrošača s lažnim testovima emisija i pozvao na ulaganje 
u automobile budućnosti. Europska unija treba novi 
smjer usredotočen na smanjenje nejednakosti i našeg 
ekološkog otiska kako bi buduće generacije mogle uživati 
u dostojanstvenom životu. Najbolji način izgradnje naše 
budućnosti jest da Europska unija postane globalni lider 
u tranziciji prema pravednim i održivim društvima. 
Drago mi je što je predsjednik Juncker pozvao na dublju integraciju Europske unije u kojoj Hrvatska 
‘zaslužuje postati dio schengenskog područja čim ispuni uvjete’. No, pitanje je koliko je naša Vlada 
spremna za ispunjavanje kriterija. Ulazak u eurozonu velika je prilika za Hrvatsku da tehničku i 
financijsku pomoć pristupanja iskoristi za konsolidaciju deficita i javnog duga.
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14. RUJNA 2017.

NEOVISNOST, DRUŠTVENA I PROFESIONALNA 
UKLJUČENOST SU OSNOVNA PRAVA OSOBA S INVALIDITETOM

Na plenarnoj sjednici u Strasbourgu zastupnici u Europskom parlamentu usvojili su 
izvješće o prijedlogu direktive o usklađivanju zakona, propisa i administrativnih 
odredaba država članica u pogledu zahtjeva za pristupačnost proizvoda i usluga. Pri-
jedlog je dio Europske strategije za osobe s invaliditetom 2010.-2020., a namjera mu 
je poboljšati sudjelovanje osoba s invaliditetom u društvu te smanjivanje neujednače-
nosti nacionalnih zakona koji reguliraju pristup proizvodima i uslugama. Zastupnik 
Davor Škrlec koji se za ovu temu zalagao i kao izvjestitelj nacrta Mišljenja Odbora za 
promet i turizam Europskog parlamenta o provedbi Konvencije UN-a o pravima osoba 
s invaliditetom, smatra kako su neovisnost te društvena i profesionalna uključenost 
osnovna prava osoba s invaliditetom.

“Klub zastupnika Zelenih/ESS-a u Europskom 
parlamentu tražio je je amandmanima niz 
izmjena kojima bi se olakšao život osoba s 
invaliditetom. Spomenuti amandmani se tiču 
tzv. ‘izgrađenog okruženja’, pri čemu se misli 
na prometnu infrastrukturu, zatim pristu-
pačnost turističkim uslugama, bankarskim 
uslugama, olakšana primjena usluga koje se 
tiču trgovine i telefonije, kao i drugih sličnih 
usluga koje nam olakšavaju svakodnevnicu 
te širu primjenu zahtjeva pristupačnosti i u 
drugim EU aktima. Osvrnuo bih se ovim putem posebno na transportnu infrastrukturu i stanice. 
Zajednički moramo poduzeti sve potrebne mjere za provedbu zakonodavstva EU-a za poboljšanje 
pristupa prijevozu osobama s invaliditetom te na taj način spriječiti svaku diskriminaciju naspram 
istih. Uvođenje intermodalnog transporta, primjena univerzalnog dizajna u infrastrukturi i novih 
tehnologija omogućit će razvoj usluga koje će omogućiti osobama s invaliditetom da budu što sa-
mostalnije te stoga i u potpunosti ravnopravni članovi našeg zajedničkog društva.“
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21. RUJNA 2017.

POSJET NJEMAČKOG ZASTUPNIKA 
HRVATSKOJ ZA PROMOCIJU RAZVOJA CIKLOTURIZMA

U sklopu Europskog tjedna mobilnosti 
koji se u Hrvatskoj svake godine odr-
žava od 16. do 22. rujna, zastupnik u 
Europskom parlamentu Davor Škrlec 
organizirao je u Koprivnici i Zagrebu 
dvije panel rasprave o održivoj mo-
bilnosti u gradovima i cikloturizmu, 
u suradnji s njemačkim zastupnikom 
u Europskom parlamentu Michaelom 
Cramerom (Zeleni/ESS) te predstav-
nicima lokalnih vlasti i Ministarstva 
turizma Republike Hrvatske.

27. RUJNA 2017.

EUROPSKA AGENCIJA ZA SIGURNOST HRANE (EFSA) 
JE DISKREDITIRANA, A NJEZIN RAVNATELJ MORA PODNIJETI OSTAVKU

Monsantovi dokumenti, tzv. Monsanto papers koji su procurili u javnost kao dio su-
đenja u SAD-u protiv spomenute agrokemijske korporacije, potvrdili su dugotrajne 
sumnje zastupnika Zelenih/ESS-a u Europskom parlamentu o objektivnosti rada Eu-
ropske agencije za sigurnost hrane (EFSA). Sporna je činjenica kako je Europska agencija 
za sigurnost hrane (EFSA) za svoju procjenu glifosata koristila studiju znanstvenika 
čija se imena pojavljuju u Monsantovim internim e-mailovima po kojoj glifosat nije 
kancerogen. Na temelju iznesenog stava Europska komisija odlučila je obnoviti dozvolu 
za korištenje glifosata na području EU-a.

“Cikloturizam ili biciklistički turizam 
je oblik održivog turizma koji se po-
sljednjih godina sve više razvija u 
gotovo svim zemljama. Cikloturizam 
je vrlo razvijen u nekim regijama 
Europske unije, dok postoje i regije 
u kojima cikloturizam nije uopće prepoznat i kao 
takav ne postoji. Ovaj široki raspon pokazuje koliko 
je važno sudjelovanje lokalnih, regionalnih i nacio-
nalnih tijela. Sa svojim vrlo raznolikim krajolikom, 
kulturnim i povijesnim znamenitostima, Hrvatska 
ima ogroman potencijal u razvitku bilo kakvog oblika 
cikloturizma.”

“Manipulacije koje se provode od strane agroke-
mijskih kompanija i njihova izravna uključenost u 
rad jedne europske agencije je nešto uistinu nepri-
hvatljivo. Monsantovi dokumenti diskreditirali su 
rad Europske agencije za sigurnost hrane (EFSA) i 
neovisnost te agencije dovedena je u pitanje. Štoviše, 
EFSA-i je potrebna reforma koja će jamčiti istin-
ski znanstveni rad temeljen na javno dostupnim 
studijama.”
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“Novi zakon o zaštiti životinja ima za cilj ravnomjerno poboljšati uvjete i skrb o na-
puštenim životinjama na području cijele Hrvatske, u svakoj županiji, općini ili gradu. 
Vrijeme je da konačno postanemo odgovorno društvo kojemu kvalitetan zakon omogu-
ćuje rad na prevenciji i edukaciji javnosti što će u konačnici 
dovesti do manjeg broja napuštenih pasa i mačaka. Novi 
Zakon o zaštiti životinja dokaz je kako vlast može imati 
sluha za mišljenje većine građana ove zemlje i svakako je 
jedan od pozitivnijih primjera odlične suradnje s udrugama 
koje se bave zaštitom životinja u Hrvatskoj. Ono što sada 
moramo učiniti je pobrinuti se da novi Zakon za zaštitu 
životinja vrlo brzo zaživi i u praksi. Izgradnja potrebnih 
skloništa, provođenje sustavnih kontrola, postavljanja 
kvalitetnog kadra i edukacija javnosti o pravilnoj skrbi za 
životinje u tome bi svakako trebali biti prioritet.”

4. LISTOPADA 2017.

“NO KILL” HRVATSKA JE PRAVI PUT PREMA 
IZGRADNJI BOLJEG I CIVILIZIRANIJEG DRUŠTVA

Kao član Intergrupe za dobrobit i zaštitu životinja u Europskom parlamentu zastupnik 
Davor Škrlec pozdravlja usvajanje Novog zakona o zaštiti životinja kojim se u Hrvatskoj 
konačno zabranjuje daljnje usmrćivanje životinja nakon 60 dana provedenih u skloništu. 
Prema novom zakonu psi i mačke boravit će u skloništima sve do svog udomljenja, a 
svaka županija u Hrvatskoj morat će izgraditi sklonište koje će se financirati od strane 
lokalnih samouprava, općina i gradova. Podsjetimo, zastupnik Škrlec je tijekom pro-
tekle godine u nekoliko navrata pozvao Vladu RH i ministra poljoprivrede Tomislava 
Tolušića na zabranu usmrćivanja životinja u skloništima kako bi svi azili u Hrvatskoj 
postali “no kill” azili.
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4. LISTOPADA 2017.

EUROPSKI PARLAMENT IZGLASAO 
VETO NA PRIJEDLOG KOMISIJE O ENDOKRINIM DISRUPTORIMA
Ulaganjem veta zastupnici u Europskom parlamentu, inzistirajući na vladavini zakona, 
zaustavili su Europsku komisiju u pokušaju prekoračenja njenih provedbenih ovlasti i 
time spriječili uklanjanje postojećih ograničenja za endokrine disruptore. Glasovanje 
je uslijedilo nakon što je Odbor za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane Europskog 
parlamenta usvojio prigovor na zajedničku inicijativu zastupnika Zelenih/ESS-a i 
europskih socijaldemokrata. Kriteriji za utvrđivanje endokrino štetnih svojstava koje 
predlaže Europska komisija nastoje uvesti odstupanje od postojeće zabrane određenih 
endokrinih prekidača koji prelaze dozvoljenu granicu utjecaja na okoliš.

11. LISTOPADA 2017.

JAVNO SASLUŠANJE O KONTROVERZNOM GLIFOSATU I TAJNIM 
MONSANTOVIM DOKUMENTIMA U EUROPSKOM PARLAMENTU
Na zajedničkom javnom saslušanju Odbora za poljoprivredu i ruralni razvoj te Odbora 
za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane Europskog parlamenta, raspravljalo se o 
sigurnosti korištenja glifosata i Monsantovim dokumentima koji su procurili u jav-
nost. Riječ je o tajnim, internim dokumentima koji su sada objavljeni zahvaljujući više 
od 10 000 poljoprivrednika koji su Monsanto odveli na sud, optužujući spomenutu 
korporaciju da njihov herbicid na bazi glifosata uzrokuje razvoj karcinoma koji se 
zove ne-Hodgkinov limfom. Dokumenti otkrivaju različite strategije i taktike koje 
Monsanto koristi kako bi osigurao prodaju svog proizvoda Roundup usprkos jasnim 
opasnostima za ljude i za okoliš.

“Usvajanje veta u Europskom parlamentu je pobjeda bez presedana čime smo u ime 
građana i javnog interesa zaštitili okoliš i vladavinu prava u čemu su podbacile 
Europska komisija, ali i većina država članica. Neprihvatljivo je da Komisija po-
kušala ukloniti zabranu određenih endokrinih disruptora pod svaku cijenu kako bi 
potpomogla interese industrije pesticida. Komisija je trebala izraditi prijedlog znan-
stvenih kriterija za endokrine disruptore, a ne poništiti zabranu koju su donijeli EU 
zakonodavci. Komisija je ovom odlukom apsolutne većine zastupnika u Europskom 
parlamentu prisiljena izaći s novim prijedlogom kriterija za endokrine disruptore.”

“Monsantovi dokumenti diskreditirali su rad Europske agencije za sigurnost hrane 
(EFSA) i neovisnost te agencije dovedena je u pitanje. Dovoljno je reći kako je 
Monsanto odbio prisustvovati javnom saslušanju u Europskom parlamentu, zbog 
čega je donesena odluka da se do daljnjeg Monsantovnim lobistima zabrani ulaz u 
Europski parlament. Oni koji ignoriraju pravila demokracije također gube svoja 
prava kao lobisti u Europskom parlamentu. Američke korporacije moraju prihva-
titi nadzornu funkciju Parlamenta, što Monsanto ne može izbjeći. Postoje mnoge 
neizvjesnosti u procjeni štetnosti pesticida kao što je sporni glifosat. Monsanto se 
mora suočiti s pitanjima zastupnika u Europskom parlamentu i ne smije ometati 
proces razjašnjenja.”
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19. LISTOPADA 2017.

ZASTUPNICI OD KOMISIJE TRAŽE POSTUPNO 
UKIDANJE GLIFOSATA DO 2020. GODINE I NUDE ALTERNATIVU

“Zdravlje i okoliš trebaju nam biti važniji od agrokemijskih interesa. Toliko je neod-
govorenih pitanja o sigurnosti glifosata i zbog toga bi bilo potpuno nesmotreno od 
Komisije da produži dozvolu za njegovo korištenje na još 10 godina. Klub zastupnika 
Zelenih/ESS-a u Europskom parlamentu zatražit će osnivanje povjerenstva koje će 
se baviti istragom lošeg postupanja Europske agencije za sigurnost hrane (EFSA) u 
procesu donošenja mišljenja o nekancerogenosti glifosata i sigurnosti njegova kori-
štenja, kako bi u budućnosti osigurali transparentne i temeljite procjene.”

Zastupnici Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane Europskog parlamenta 
usvojili su prigovor na produljenje dozvole za glifosat u Europskoj uniji. Usvojenom 
rezolucijom pozivaju Europsku komisiju da ne produljuje dozvolu za glifosat na još 
10 godina, već da poduzme sve potrebne mjere za postupnim prestankom korištenja 
potencijalno štetnog herbicida do 15. prosinca 2020. godine. Klub zastupnika Zelenih/
ESS-a dao je izraditi novu studiju o postojanju alternativa glifosatu i ostalim pesticidima, 
napravljenu od strane Pesticide Action Network - PAN Europe.

24. LISTOPADA 2017.

EUROPSKI PARLAMENT USVOJIO REZOLUCIJU 
KOJOM POZIVA KOMISIJU NA POSTUPNO UKIDANJE DOZVOLE 
ZA GLIFOSAT U ROKU 5 GODINA

Neobvezujućom rezolucijom zastupnici Europskog parlamenta pozvali 
su Europsku komisiju da ne produljuje dozvolu za kontroverzni herbicid 
na još 10 godina, već da poduzme sve potrebne mjere za postupnim pre-
stankom korištenja potencijalno kancerogenog glifosata u roku 5 godina. 
Također, što se tiče korištenja glifosata u nepoljoprivredne svrhe na javnim površinama 
poput parkova i vrtova, zastupnici pozivaju na neposrednu zabranu od 16. prosinca 2017.

“Europski parlament konačno je uzeo u obzir zdravstvene i okolišne rizike 
od upotrebe glifosata, najčešće korištene aktivne tvari u proizvodima za 
uklanjanje korova koju je Međunarodna agencija za istraživanje raka (IARC) 
Svjetske zdravstvene organizacije 2015. godine proglasila kancerogenom 
za životinje i vjerojatno kancerogenom za ljude. Sada je red na državama 
članicama EU-a da na sastanku u Bruxellesu na Stalnom odboru za biljke, 
životinje, hranu i životinjsku hranu ne podrže prijedlog Europske komisije o 
produljenju dozvole za glifosat na još 10 godina. Stoga još jednom pozivam 
naše predstavnike iz nadležnog ministarstva, koji će u srijedu predstavljati 
Hrvatsku na spomenutom sastanku, da zauzmu stav protiv glifosata kao 
što je to učinila Francuska.”



DAVOR ŠKRLEC

48

“Hrvatska je zajedno s Francuskom i Italijom kao i na prošlom sastanku glasovala protiv obnove 
korištenja glifosata u Europskoj uniji. Nakon dva neuspjela pokušaja da se zadovolji kvalificirana 
većina od 16 država članica koje čine 65 posto stanovništva Europske unije, sada nas očekuje odla-
zak na Žalbeni odbor krajem studenog. Ukoliko države članice ponovno ne budu složne po pitanju 
glifosata, Komisija je ta koja mora donijeti konačnu odluku. Tražimo da se poduzmu sve potrebne 
mjere za postupnim prestankom korištenja potencijalno kancerogenog glifosata do 2022. godine 
kada ćemo prihvatiti već dostupne alternative toksičnim herbicidima koje su održive i sigurnije za 
zdravlje ljudi i životinja. Klub zastupnika Zelenih/ESS-a zatražio je osnivanje posebnog istražnog 
odbora Europskog parlamenta jer postoji zabrinutost kako se tijekom procesa donošenja odluka o 
glifosatu nisu poštivala pravila.”

9. STUDENOG 2017.

DRUGI KRUG GLASOVANJA: 
ODBIJENA OBNOVA DOZVOLE ZA GLIFOSAT 
NA PERIOD OD 5 GODINA

25. LISTOPADA 2017.

HRVATSKA U BRUXELLESU GLASOVALA PROTIV PRIJEDLOGA KOMISIJE ZA 
OBNOVU GLIFOSATA NA PERIOD OD 10 GODINA

“Pregovori se nastavljaju, stoga moramo nastaviti vršiti pritisak na pojedine 
države članice da zauzmu stav protiv glifosata. Drago mi je da je Hrvatska pre-
poznala važnost ove odluke i uzela sve objektivne činjenice u obzir te u konačnici 
glasovala protiv.”

Na sastanku u Bruxellesu prijedlog Europske komisije o produljenju dozvole za glifosat 
u Europskoj uniji na još 10 godina nije uspio pridobiti dovoljnu podršku država članica. 
Ovakav ishod glasovanja potaknuo je Europsku komisiju da odmah krene u pregovare 
s državama članicama o kraćem razdoblju obnove kontroverznog herbicida, međutim 
i dalje neuspješno.

Nakon što su države članice krajem listopada odbile 
prijedlog Europske komisije za obnovom korištenja 
herbicida glifosata u Europskoj uniji na još 10 godina, 
Komisija je na novom sastanku Stalnog odbora za 
biljke, životinje, hranu i životinjsku hranu u Bru-
xellesu predložila obnovu na dvostruko kraći period, 
odnosno, pet godina. Međutim, prilikom glasovanja 
takav prijedlog također nije uspio pridobiti dovoljnu 
podršku država članica.
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27. STUDENOG 2017.

PRIHVAĆENO ODOBRENJE ZA GLIFOSAT U EU NA JOŠ PET GODINA

Države članice su na žalbenom odboru ipak prihvatile prijedlog Europske komisije i 
glasovale za obnovu dozvole korištenja glifosata u Europskoj uniji na još pet godina. 
Zastupnik Zelenih/ESS-a Davor Škrlec smatra kako ovaj potez ne ide u korist građana 
Europske unije koji su protekle dvije godine žestoko zagovarali njegovo ukidanje.

“U kampanji koju su Zeleni/ESS u Europskom parlamentu provodili protekle dvije 
godine uspjeli smo utjecati na izmjenu prvotnog prijedloga Komisije da se iz 15 godina 
dozvola za glifosat na kraju odobri na pet godina. Države članice trebaju ponovno 
procijeniti sva odobrenja herbicida koji sadrže glifosat kao aktivnu tvar u skladu s 
novim uvjetima koji su navedeni u prihvaćenom prijedlogu. Mi ćemo i dalje nastaviti 
svoju borbu protiv korištenja opasnih pesticida u korist zdravlja naših građana, 
životinja i okoliša.“

30. STUDENOG 2017.

HRVATSKA ZAKAZALA U PROVEDBI CILJEVA - 
RAZDJELNICI NISU MJERA ENERGETSKE UČINKOVITOSTI

Zastupnici u Europskom parlamentu 
na plenarnoj sjednici u Bruxellesu 
raspravljali su o stanju energetske 
unije u 2017. godini, uzimajući u 
obzir prateće dokumente i analizu 
trećeg izvješća o napretku energet-
ske unije i pojedinih država članica 
EU-a. Hrvatska je među osam država 
članica koje su ispod očekivanih 
ciljeva energetske učinkovitosti te 
spada među rijetke države u kojima 
je potrošnja energije porasla, i to čak 
za 5,5%. Zastupnik i član Odbora za 
industriju, istraživanje i energiju 
Europskog parlamenta, Davor Škr-
lec, smatra kako je uzrok tome loša 
provedba i pogrešna pretpostavka 
kako će razdjelnici toplinske ener-
gije donijeti uštedu.

“Ističem ovdje važnost izvješća o stanju provedbe 
mjera energetske učinkovitosti u državama članicama. 
U tom izvješću je dokazano kako mjere energetske 
učinkovitosti doprinose porastu BDP-a, zapošljava-
nja, da imaju dobar makroekonomski utjecaj na sve 
države članice te smanjuju uvoz fosilnih goriva što 
doprinosi dekarbonizaciji našeg društva. Međutim, 
ističem kako je u tom izvješću spomenuto da je osam 
država članica, među kojima je i Hrvatska, zakazalo 
u proteklom razdoblju i nije dostiglo očekivane ciljeve. 
I zato ovdje koristim priliku da apeliram i pozovem 
Vladu RH i ministra energetike da ukinu provedbu 
obvezne ugradnje razdjelnika toplinske energije jer 
oni nisu mjera energetske učinkovitosti, ne doprinose 
kvaliteti života naših građana i ne smanjuju njihove 
račune za toplinsku energiju, već samo povećavaju 
energetsko siromaštvo.”
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17. SIJEČNJA 2018.

KOMISIJA DONIJELA PRVU EUROPSKU STRATEGIJU O PLASTICI

19. SIJEČNJA 2018.

EUROPSKI PARLAMENT ODOBRIO OSNIVANJE 
POSEBNOG ODBORA ZA GLIFOSAT I USKORO KREĆE SA ISTRAGOM

Na inicijativu Kluba zastupnika Zelenih/ESS-a 
Konferencija predsjednika Europskog parlamenta 
odobrila je zahtjev za osnivanjem posebnog od-
bora za analizu i procjenu postupka autorizacije 
pesticida u Europskoj uniji koji će se prvenstveno 
baviti nedavnim procesom odlučivanja o produlje-
nju dozvole za glifosat na još pet godina. Odluku o 
osnivanju posebnog odbora zastupnici će usvojiti 
na sljedećoj plenarnoj sjednici u veljači. Odbor će 
biti sastavljen od 30 članova i sastajat će se devet 
mjeseci. Konstituirajući sastanak očekuje se u 
ožujku 2018. godine. Zastupnik Zelenih/ESS-a 
Davor Škrlec smatra kako je ovo dobar početak da 
se svi postupci donošenja odluka o pesticidima u 
EU učine transparentnima i manje podložnima 
utjecaju agrokemijske industrije.

“ Posebno ćemo se osvrnuti na istragu 
lošeg postupanja Europske agencije 
za sigurnost hrane (EFSA) i Europske 
agencije za kemikalije (ECHA) u pro-
cesu donošenja mišljenja o nekancero-
genosti glifosata i sigurnosti njegova 
korištenja, kako bi u budućnosti osigu-
rali transparentne procjene temeljene 
na javno dostupnim znanstvenim 
studijama. Željeli bismo da europske 
agencije budu besprijekorne u svojim 
procjenama potencijalno opasnih 
tvari. Zaštita javnog zdravlja i okoliša 
mora imati prednost nad bilo kakvim 
drugim interesima i zahtijeva potpunu 
neovisnost znanstvenog rada.“

“Jednokratna plastika stvara široku lepezu 
ekoloških problema i stoga pozdravljam sve 
prijedloge koji će smanjiti njezinu upotrebu. U 
skladu s novim planovima, do 2030. godine 
sva će plastična ambalaža na tržištu EU-a biti 
prikladna za recikliranje, potrošnja plastike za jednokratnu upotrebu će se smanjiti, 
a upotreba mikroplastike će se ograničiti čime ćemo spriječiti daljnji porast otpada u 
našim morima i oceanima. U Europi svake godine nastane 25 milijuna tona plastičnog 
otpada, od čega se manje od 30% prikuplja radi recikliranja. U svijetu plastika čini 
85% otpada na plažama. Plastika se čak uvlači građanima u organizam, a još nije 
poznat zdravstveni učinak mikroplastike koja se nalazi u hrani i vodi.”

Strategija za plastiku EU-a ima za cilj stvaranje zajedničkih pravila za biorazgradivu i 
kompostabilnu plastiku, zabranu oxo-plastike, kao i ograničavanje uporabe mikro-
plastike u proizvodima poput kozmetike. Također uključuje planove za podnošenje 
zakonskih prijedloga do svibnja 2018. godine kako bi se ograničila uporaba određenih 
plastičnih proizvoda za jednokratnu uporabu. Zastupnik u Europskom parlamentu 
Davor Škrlec, koji je izvjestitelj Zelenih/ESS-a za 
zakonodavni paket kružne ekonomije, smatra kako 
u gospodarstvu Europske unije nema prostora za 
jednokratnu plastiku.
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“Okrutno postupanje sa životinjama koje 
traje godinama suprotno je nacionalnom 
zakonodavstvu Bosne i Hercegovine, a kao 
potencijalna zemlja kandidatkinja za član-
stvo u Europskoj uniji koja promiče visoke 
standarde u pogledu zaštite prava životinja, 
Bosna i Hercegovina morala bi ozbiljnije i 
dosljednije pristupiti rješavanju navedenog 
problema. Primio sam uznemirujuće pozive 
lokalnih volontera o nehumanim uvjetima 
u kojima se nalaze psi u azilu Prača po-
red Sarajeva. Psi se smještaju u mračne i 
hladne prostorije u kojima leže na hladnoj 
betonskoj podlozi, bolesni, bez medicinske 
njege i potrebne dokumentacije, bez vode i 
hrane. Pored nezamislivih uvjeta i okoline 
u kojoj psi prebivaju, azil u Prači prijetnja 
je očuvanju okoliša, čistoće vode, zdravlja 
ljudi i ostalih životinja.”

31. SIJEČNJA 2018.

U EUROPSKOM PARLAMENTU ODRŽANA PREMIJERA 
DOKUMENTARCA O PROBLEMU PASA LUTALICA U 
BOSNI I HERCEGOVINI

Zastupnik Davor Škrlec u suradnji s Intergrupom za dobrobit i zaštitu 
životinja Europskog parlamenta i međunarodnom krovnom or-
ganizacijom Eurogroup for Animals, organizirao je u Europskom 
parlamentu u Bruxellesu premijerno prikazivanje dokumentarca 
“Pasji život - sarajevske lutalice” o životu pojedinih pasa i njihovoj 
priči o opasnostima, borbi i opstanku na ulicama Sarajeva. Britanski 
glumac i aktivist za prava životinja, Peter Egan, i veterinar Roger Bralow otputovali su 
u Sarajevo kako bi posvjedočili lošem postupanju sa životinjama i niskoj razini zaštite 
i prava životinja u Bosni i Hercegovini. Dokumentarac redateljice Marie Slough prati 
nevjerojatne okolnosti u kojima je lokalna volonterka Milena Malešević svojim predanim 
radom u posljednjih deset godina uspjela spasiti preko 1000 psećih života.
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8. VELJAČE 2018.

ZASTUPNICI EUROPSKOG PARLAMENTA 
PO PRVI PUTA GLASOVALI O POTREBI UKIDANJA 
POLUGODIŠNJEG POMICANJA SATA U EUROPSKO UNIJI

Na plenarnoj sjednici Europskog parla-
menta u Strasbourgu zastupnici su ra-
spravljali o potrebi ukidanja polugodišnjeg 
pomicanja sata predlaganjem izmjene 
Direktive 2000/84/EZ od 19. siječnja 2001. 
o ljetnom računanju vremena. Spomenu-
ta Direktiva definira ljetno vrijeme kao 
razdoblje u godini tijekom kojeg se satovi 
pomiču za 60 minuta unaprijed u odnosu na 
ostatak godine, a takva praksa ujednačeno 
se provodi u svim državama članicama 
EU-a. Tijekom glasovanja zastupnici su 
uloženim amandmanima usvojili konačni 
tekst rezolucije kojom se poziva Komisiju 
da pristupi temeljitoj analizi Direktive i, 
ukoliko je potrebno, izradi prijedlog za 
njenu reviziju.

12. VELJAČE 2018.

HRVATSKA MORA ZATRAŽITI IZUZEĆE ZA GRAĐANE 
KOJIMA JE UGRADNJA PLINSKOG BOJLERA NEISPLATIVA

Potaknut brojnim upitima građana, 
zastupnik Škrlec skrenuo je pažnju na 
aktualni problem provođenja Uredbe 
Europske komisije iz 2015 godine o pro-
vedbi Direktive Europskog parlamenta 
i Vijeća kojom se zabranjuje ugradnja 
bilo kakvih drugih plinskih bojlera 
osim kondenzacijskih koji su energet-
ski učinkovitiji i sigurniji. U Hrvatskoj 
trenutno postoji oko 75 000 korisnika 
klasičnih turbo plinskih bojlera, a glavni 
problemi ugradnje novih kondenza-
cijskih bojlera su visoki troškovi za 
sanaciju i prilagođavanje dimnjaka, 
osobito u višestambenim zgradama 
gdje u ovakvim slučajevima svi moraju 
prijeći na novi sustav.

“Rezolucijom Parlamenta o 
ljetnom računanju vremena 
htjeli smo poslati snažan poziv 
Europskoj komisiji kako je došlo 
vrijeme da zaustavimo štetnu praksu pomicanja 
kazaljki na satu dvaput godišnje. U svrhu bolje 
regulacije, potrebno je ukinuti ili mijenjati za-
kone koji nemaju željeni učinak ili su čak štetni 
za mnoge građane. Brojne studije, uključujući i 
studiju koju je dao izraditi Europski parlament 
u listopadu prošle godine, nisu uspjele dokazati 
nikakve pozitivne efekte promjene sata, no 
utvrdile su negativne efekte na ljudsko zdravlje, 
poljoprivredu i sigurnost u prometu. Prednosti 
takve prakse su tek marginalne dok su negativne 
posljedice za zdravlje mnogo ozbiljnije nego što 
smo smatrali do sada.”

“Vlada RH za početak mora argu-
mentirano zatražiti od Europske 
komisije izuzeće ili produžetak za 
provedbu sporne Uredbe barem 
do 2025. godine, što bi omogućilo 
da građani na najmanji troškovni način i dalje 
mogu koristiti svoje postojeće plinske uređaje. Kod 
reprogramiranja operativnog programa potrebno 
je u mjerama energetske učinkovitosti višestam-
benih objekata ugraditi mjeru koja bi sadržavala 
zamjenu sustava grijanja zajedničkom kotlovnicom 
na prirodni plin ili korištenjem električne energije, 
odnosno, toplinske crpke. Osim što je takav prijelaz 
energetski učinkovitiji, time bi se zadovoljili ciljevi 
iz Uredbe i Direktive, građani bi imali puno manji 
trošak zbog toga što se takva promjena može 
financirati iz fondova Europske unije.”
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1. OŽUJKA 2018.

OSTVAREN VELIKI NAPREDAK PREMA 
SOCIJALNO OSVIJEŠTENOJ EUROPI

Europski parlament, Europska ko-
misija i Vijeće EU-a uspjeli su postići 
veliki napredak u okviru sedmog 
trijaloga o reviziji Direktive o upući-
vanju radnika. Mogućim se sporazu-
mom uspostavlja načelo jednake plaće 
za jednak rad na istome mjestu u bilo 
kojoj državi članici EU-a, uz istodobno 
osiguravanje veće pravne sigurnosti 
za radnike i poslodavce. Zastupnik u 
Europskom parlamentu Davor Škrlec 
smatra kako je ovo veliko postignuće 
za društveno osjetljivu Europu.

20. OŽUJKA 2018.

UDRUGA UNUO NOMINIRANA ZA NAGRADU “EUROPSKI 
GRAĐANIN” ZBOG PROMICANJA DRUŠTVA JEDNAKOSTI

Zastupnik u Europskom parlamentu 
Davor Škrlec nominirao je Udrugu 
nastavnika u djelatnosti ugostitelj-
skog obrazovanja (UNUO) za nagradu 
“Europski građanin” koju Europski 
parlament svake godine dodjeljuje 
pojedincima, skupinama, udruže-
njima i organizacijama za ostvarena 
iznimna postignuća u promicanju 
europskih vrijednosti. Udruga UNUO 
osnovana je 2009. godine s ciljem 
edukacije osoba s invaliditetom i 
marginaliziranih skupina u svim 
segmentima društva s posebnim 
naglaskom na stjecanje kompetencija 
potrebnih za rad u gastronomskom 
sektoru. Kroz brojne edukativne 
radionice i projekte u Hrvatskoj daje 
im se prilika da pokažu svoje sposob-
nosti u ugostiteljstvu i lakše dođu do 
zaposlenja u struci.

“Radnici koji pružaju uslugu u državi 
članici Europske unije koja nije njihova 
zemlja podrijetla, osim minimalne 
plaće imat će koristi i od lokalnih 
kolektivnih ugovora te zakonski za-
jamčenih troškova putovanja, smještaja i prehrane. 
Drago mi je da smo se uspjeli izboriti za veću pravnu 
sigurnost za najranjivije skupine radnika. Ovo će ta-
kođer olakšati borbu protiv kompanija koje prijavljuju 
sjedišta u drugim državama, a svoje komercijalne 
djelatnosti obavljaju negdje drugdje, te drugih sum-
njivih poslovnih modela. Ovo je veliko postignuće u 
zaštiti upućenih radnika.”

“Neovisnost 
te društve-
na i profe-
sionalna 
uključenost 
osnovna su 
prava osoba 
s invalidite-
tom. Nomi-
nirao sam udrugu UNUO zbog njihovog hvalevrijednog 
projekta Društvo jednakosti koji je  usmjeren na 
nastavnike i učenike, osobe s invaliditetom, djecu s 
poteškoćama u razvoju i marginalizirane skupine, 
uključujući djecu bez roditeljske skrbi, koji se educiraju 
za obavljanje poslova u ugostiteljstvu. Kroz projektne 
aktivnosti želi se javnosti i poslodavcima pokazati 
da osobe s posebnim potrebama treba uključiti u 
društveni život, a ovo im je prilika da pokažu svoje 
vještine i želju za aktivnim sudjelovanjem u životu 
zajednice kao ravnopravni građani.”
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27. OŽUJKA 2018.

ŠKRLEC: VIŠE NOVACA ZA KRUŽNU EKONOMIJU NAKON 2020.

17. TRAVNJA 2018.

USVOJENA DIREKTIVA ZA PAMETNIJE I 
ENERGETSKI UČINKOVITIJE ZGRADE DO 2050.

Zastupnici u Europskom parlamentu 
usvojili su prijedlog o izmjeni Direktive 
2010/31/EU o energetskim svojstvima 
zgrada na plenarnoj sjednici u Strasbourgu. 
Izvješće Odbora za industriju, istraživanje 
i energiju usvojeno je velikom većinom 
od 677 glasova, a poziva na smanjenje 
emisija iz zgrada za 80-95% do 2050. 
godine. Zastupnik Davor Škrlec, ujedno i 
član Odbora za industriju, istraživanje i 
energiju, ističe kako je revidirana Direk-
tiva o energetskoj učinkovitosti zgrada 
(EPBD) prvi i važan dio zakonodavnog 
paketa “Čista energija za sve Europljane” 
kojeg je Komisija predstavila u studenom 
2016. godine. Ovi dugoročni ciljevi za 
obnovu postojećih zgrada omogućit će 
investicijsku sigurnost i nove financijske 
alate za građane i poduzeća.

“Kohezijska politika i kružna ekonomija ne 
bave se samo infrastrukturnim politikama, 
već i društvenom kohezijom i solidarnošću. 
U izvješću se traži primjena relevantne me-
todologije za precizno praćenje doprinosa 
kohezijske politike u postizanju ciljeva kružne 
ekonomije te se poziva na znatno povećanje 
rashoda za kružnu ekonomiju i pitanja po-
vezana s klimom u okviru kohezijske politike 
nakon 2020. Pred državama, regijama i lokalnim zajednicama postoji veliki niz 
mogućnosti da kroz zajedničku suradnju ostvare projekte koji će im omogućiti 
stvaranje novih vrijednosti, novih zelenih poslova i novih tržišta sekundarnim 
sirovinama.”

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec u subotu, 12. ožujka, službeno je 
predstavio svoj regionalni ured u Splitu na adresi Ljudevita Posavskog 14. Kroz rad ureda 
zainteresirana javnost i lokalna samouprava dalmatinske regije imat će priliku za direk-
tno informiranje, razmjenu mišljenja i savjeta sa zastupnikom i njegovim suradnicima. 

“Građevinski sektor je najveći 
pojedinačni potrošač energije 
u Europi koji apsorbira 40% 
finalne energije, a oko 75% zgra-
da je energetski neučinkovito. 
Nova direktiva zahtijeva od država članica 
uspostavu dugoročne nacionalne strategije 
za potporu obnovi stambenih i nestambenih 
zgrada s ciljem smanjivanja emisija u EU za 
80-95% u odnosu na razine iz 1990. godine. 
Također, potiče se korištenje novih pametnih 
tehnologija za smanjenje energetske potrošnje 
te se zahtijeva uvođenje punjača za električ-
na vozila u novim zgradama koje imaju više 
od 10 parkirnih mjesta. Poduzeli smo važne 
korake kako bismo osigurali da zgrade prido-
nose energetski učinkovitijem i niskougljičnom 
gospodarstvu u korist ispunjenja klimatskih 
ciljeva te uštede novca građana i poduzeća.”
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17. TRAVNJA 2018.

GDPR: FACEBOOKU POTREBNA RADIKALNA 
PROMJENA SMJERA PO PITANJU ZAŠTITE PODATAKA 8.

Skandal oko prijenosa podataka Facebook 
korisnika konzultantskoj tvrtki Cambridge 
Analytica našao se na dnevnom redu ple-
narne sjednice u Strasbourgu. Na inicijativu 
Kluba zastupnika Zelenih/ESS-a u Europ-
skom parlamentu, Mark Zuckerberg pozvan 
je na saslušanje u Europski parlament. Nova 
Opća uredba o zaštiti podataka (GDPR) 
omogućava propisivanje kazne u iznosu 
do 4% sveukupnog godišnjeg prometa 
zbog kršenja zakona otkrivanjem osobnih 
podataka trećim osobama bez prethodnog 
pristanka. Zastupnik Davor Škrlec smatra 
kako je Facebooku potrebna radikalna pro-
mjena glede upravljanja osobnim podacima 
svojih korisnika.

18. TRAVNJA 2018.

USVOJEN ZAKONODAVNI PAKET KRUŽNE EKONOMIJE: HRVATSKA ĆE IMATI 
OBVEZU PRIMJENE NOVIH PRAVILA O GOSPODARENJU OTPADOM

Zastupnici u Europskom parlamentu usvojili su nova EU pravila s pravno obvezujućim 
ciljevima za recikliranje otpada i smanjenje odlaganja otpada s fiksnim rokovima za 
države članice. Zakonodavni paket o kružnoj ekonomiji uključuje izmjenu direktive o 
otpadu, direktive o odlagalištima otpada, direktive o ambalaži i ambalažnom otpadu, 
direktive o otpadnim vozilima, baterijama i akumulatorima te otpadnoj električnoj i 
elektroničkoj opremi. 
Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec kao izvjestitelj u sjeni Zelenih/ESS-a 
sudjelovao je od samog početka u kreiranju novog zakonodavnog paketa kružne eko-
nomije.
Države članice će do 2025. godine morati reciklirati najmanje 55% komunalnog otpada, 
do 2030. najmanje 60%, a do 2035. godine 65% komunalnog otpada. Hrvatska je do-
bila mogućnost odgode od pet godina za ispunjavanje navedenih ciljeva jer je među 
državama članicama koje su 2013. godine reciklirale manje od 20% komunalnog 
otpada ili odlagale više od 60% na odlagalištima. Kada je riječ o odlaganju otpada na 
odlagalištima, države članice moraju ispuniti cilj od 10% do 2035. godine, a Hrvatska 
će taj cilj morati ispuniti do 2040. godine, pod uvjetom da smanji razinu odlaganja 
otpada na 25% do 2025. godine.

“Ukoliko Facebook želi zadržati 
vjerodostojnost bilo kakve vrste, 
Mark Zuckerberg mora od-
govoriti na pitanja europskih 
zakonodavaca jer isprike jednostavno nisu 
dovoljne. Europljani ne bi smjeli biti drugora-
zredni korisnici te društvene mreže. Zahvaljujući 
GDPR-u, kompanije poput Facebooka uskoro će 
se suočiti s ozbiljnim kaznama za ovu vrstu zlo-
uporabe kakvu smo vidjeli u slučaju ustupanja 
podataka svojih korisnika konzultantskoj tvrtki 
Cambridge Analytica. Ogromne internetske 
tvrtke od sada neće imati izbora nego shvatiti 
kako moraju poštivati pravila EU tržišta, kao 
i zaštitu podataka svojih korisnika.”
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“Cilj izmjene ovih direktiva je povećanje postotka recikliranja i ponovna upotreba 
materijala. Odvojeno prikupljanje otpada na kućnom pragu važno je za dobivanje 
sekundarnih sirovina. Drago mi je što smo uspjeli ugraditi i preventivne mjere u 
ovaj paket, a to su uklanjanje opasnih tvari i dekontaminacija otpada prije recikli-
ranja, s posebnim naglaskom na zasebnom prikupljanju biootpada za kompostane 
ili bioplinska postrojenja jer se prilikom njegova bacanja kontaminiraju sve ostale 
vrste otpada. Sve što se može reciklirati ne smije ići na odlaganje, spaljivanje ili bilo 
koju drugu termičku obradu otpada koja je posljednja u hijerarhiji gospodarenja 
otpadom. Za Hrvatsku to će biti veliki izazov jer će morati ići na prenamjenu centara 
gospodarenja otpadom koji se baziraju na mehaničko-biološkoj obradi otpada koja 
se u Europskoj uniji napušta 2027. godine.
Po prvi put je u EU zakonodavstvu uvedena definicija bacanja hrane, no metoda 
izračuna za dostizanje ciljeva bit će delegirana posebnim aktom. Ono čemu trenutno 
težimo je smanjiti količinu bačene hrane za 50% do 2030. godine. Također, države 
članice trebaju identificirati ključne izvore otpada u moru i raditi na njegovoj pre-
venciji bez određenog zadanog roka. Komisija već sada priprema dodatne akte kako 
bi pomogla državama članicama da se bore protiv otpada u moru.
Ovim paketom definirani su i minimalni zahtjevi za produženu odgovornost pro-
izvođača. Proizvođači će morati snositi odgovornost za upravljanje svim fazama 
otpada pri proizvodnji svojih proizvoda. U tu svrhu morat će platiti financijski do-
prinos. Osim toga, u zakonodavstvo Unije uvedeni su i obvezni programi proširene 
odgovornosti proizvođača za svu ambalažu.”

27. TRAVNJA 2018.

EUROPSKA UNIJA ZABRANILA 
NEONIKOTINOIDE KOJI DOKAZANO ŠTETE PČELAMA

Države članice EU-a 
su na Stalnom odbo-
ru za biljke, životi-
nje, hranu i stočnu 
hranu kvalificiranom 
većinom podržale 
prijedlog Europske 
komisije o zabrani 
korištenja tri najče-
šća neonikotinoida 
(klotianidin, imida-
kloprid i tiametok-
sam) za sve poljo-
privredne usjeve na 
otvorenom kako bi 
zaštitili pčele i ostale 
oprašivače.

“Godinama svjedočimo smanjenju 
populacije pčela. Naime, od 1850. 
godine istrijebljene su 23 vrste pče-
la i osa koje oprašuju biljke. Pčele 
i drugi oprašivači imaju veliku 
ulogu u očuvanju bioraznolikosti i 
proizvodnji naše hrane pa moraju 
biti zaštićeni. Zabrana najčešće 
korištenih neonikotinoida važan 
je korak za preokretanje pada populacije pčela u Europi. Prema procje-
nama koje je objavila Europska agencija za sigurnost hrane (EFSA), 
većina pesticida na bazi neonikotinoida predstavlja rizik za divlje pčele i 
medonosne pčele. Stoga smo u rezoluciji Europskog parlamenta u ožujku 
pozvali na provedbu sveobuhvatne i dugoročne strategije za zdravlje i 
repopulaciju pčela. Zatražili smo uspostavu akcijskog plana za borbu 
protiv smrtnosti pčela i ukidanje odobrenja svih aktivnih supstanci u 
pesticidima koje ugrožavaju zdravlje pčela.”
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28. SVIBNJA 2018.

ZABRANITI PLASTIKU ZA JEDNOKRATNU UPOTREBU I PROVESTI 
SVEOBUHVATNU STRATEGIJU

“Zagušuje nas količina plastike koja se nalazi u našem okruženju. Bez promjene 
politike, procjenjuje se kako će 2050. godine u našim oceanima i morima biti više 
plastike nego ribe. Europska komisija mora iskoristiti ovu priliku za jačanje zako-
nodavstva kako bi se smanjio utjecaj plastike na okoliš i naše zdravlje. Potrebno 
je bez odgađanja zabraniti plastiku za jednokratnu upotrebu i ubrzati provedbu 
sveobuhvatne strategije EU-a za smanjenje ove vrste otpada. Do sada nije posto-
jao odgovarajući holistički pristup plastičnoj proizvodnji, potrošnji i odlaganju, a 
posljedice toga su itekako vidljive. Stoga pozdravljam prijedlog za zabranu upotrebe 
jednokratnih plastičnih proizvoda kao što su slamke i pribor za jelo, kao i ciljeve 
za smanjenje korištenja plastičnih posuda i čaša. Komisija bi trebala postrožiti 
pravila kako bismo iz proizvodnje u potpunosti izbacili opasne kemikalije poput 
Bisphenola A i drugih endokrinih disruptora koji se nalaze u mnogim plastičnim 
proizvodima. Potrebno je izbaciti toksine iz plastike koji ugrožavaju naše zdravlje i 
zamijeniti ih lako dostupnim alternativama. Važnije od prikupljanja i recikliranja 
je izbjegavanje plastičnog otpada. Ako želimo potaknuti proizvođače na inovacije, 
potrebno je osigurati financijske poticaje, a uvođenje poreza na plastiku svakako 
bi potaknulo taj zaokret.”

Europska komisija predstavila je prijedlog direktive o plastici za jednokratnu upotrebu 
i nova EU pravila u korist smanjenja plastičnog otpada i onečišćenja mora. Spomenuta 
direktiva nadovezuje se na prvu Strategiju o plastici EU-a koju je Komisija objavila u 
siječnju 2018. godine.

5. LIPNJA 2018.

ORGANIZACIJA KONFERENCIJE “POTPORA EUROPSKE UNIJE ZA RAZVOJ 
ŽELJEZNIČKOG PROMETA U HRVATSKOJ: TRENUTNE MOGUĆNOSTI I 
BUDUĆE PERSPEKTIVE”  

Razvoj željezničke infrastrukture i povećanje putničkog i teretnog prijevoza ključni 
su za gospodarski razvoj Republike Hrvatske, istaknuo je zastupnik u Europskom par-
lamentu Davor Škrlec na konferenciji “Potpora Europske unije za razvoj željezničkog 
prometa u Hrvatskoj: trenutne mogućnosti i buduće perspektive” koja je održana u 
Zagrebu u suradnji s Hrvatskim saborom, Udruženjem europske željezničke industrije 
(UNIFE) i Savezom za željeznicu. Dvadesetak domaćih i stranih željezničkih stručnjaka 
kroz tri panela govorilo je o prilikama za povlačenjem novca iz EU fondova, interope-
rabilnosti te istraživanjima i inovacijama.
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“Hrvatska je imala razvijene sve kom-
ponente sustava: proizvodnju vagona 
i električnih lokomotiva, lake električ-
ne prigradske željeznice, proizvodnju 
komponente za kontaktnu mrežu i 
napajanje električne vuče, proizvodnju 
pragova i proizvodnju signalno-
sigurnosne opreme. Da bi zadržali 
postojeća znanja, te razvili i usvojili 
nova, krajnji je čas za stratešku odluku 
ubrzanog ulaganja u Hrvatske željeznice (HŽ). Trebamo 
uvažiti sve potrebe regionalnog razvoja i povezati Pulu 
i Istru, te uložiti u razvoj pruga za brze vlakove koji 
bi povezali naše regije. Također trebamo postojeću 
željezničku mrežu nadograditi i uključiti u urbani 
transport naših većih gradova. Izgradnja pruge za 
vlakove velikih brzina poput Eurostara zahtijeva 
međudržavne pregovore, ali ih trebamo pokrenuti jer 
postoje potencijali povezivanja unutar Dunavske i 
Jadransko-jonske makroregije.”

13. LIPNJA 2018.

KOHEZIJSKA POLITIKA KAO POKRETAČ KRUŽNE EKONOMIJE

Zastupnici u Europskom parlamentu na plenarnoj sjednici u Strasbourgu velikom 
većinom podržali su izvješće zastupnika Zelenih/ESS-a Davora Škrleca o važnosti 
kružne ekonomije i prijedlozima kako kohezijska politika može pomoći u postizanju 
ciljeva kružne ekonomije.

“Kohezijska politika jedan je od najboljih alata za smanjenje socijalne i ekonomske 
nejednakosti diljem Europske unije. Želimo uskladiti tu moć s ogromnim potencijalom 
kružne ekonomije spajanjem potrošačke snage EU-a s našim klimatskim i ekološkim 
ciljevima. To bi ujedno bila pobjeda i za gospodarstvo i za okoliš. Otpad predstavlja 
veliki problem za većinu naših zajednica, ali u kružnoj ekonomiji imamo rješenje. 
Kružna ekonomija i kohezijska politika ne smiju ostati samo mjere iz Bruxellesa, nego 
politike koje će biti razmotrene na lokalnoj i regionalnoj razini. Ekološke prednosti 
smanjenja otpada su jasne, ali to je mnogo više od toga. Kružna ekonomija može 
biti veliki poticaj europskom gospodarstvu. Ovo je prilika za stvaranje kvalitetnih 
zelenih poslova u zajednicama gdje često postoji nedostatak prilika.”
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“Izazov je ciljao na aktivno uključivanje što većeg broja hrvat-
skih građana na društvenim mrežama koji su trebali potaknuti 
jedni druge na prestanak korištenja ili zamjenu bilo kojeg oblika 
jednokratne plastike u trajanju od 30 dana. Svrha izazova 
bila je mijenjanje loših navika potrošača i stvaranje svijesti 
o alternativama koje su nam lako dostupne. U on-line anketi 
koju smo proveli na društvenim mrežama od 11. do 21. lipnja, 
od 1550 ispitanika preko 96% njih izjasnilo se kako je spre-
mno zamijeniti sve vrste plastičnih predmeta za jednokratnu 
upotrebu ekološki prihvatljivijim alternativama. Stoga smo 

pozvali domaće trgovačke lance da ponude svojim kupcima alternative 
jednokratnoj plastici. Svijest ljudi diljem svijeta se mijenja i sada je red na 
velikim igračima poput korporacija i vlada da značajno smanje proizvodnju 
plastike. Dovoljno je spomenuti da je Kina početkom ove godine prestala 
uvoziti plastični otpad, što predstavlja veliki problem najvećim izvoznicima 
plastike jer ne znaju gdje bi sada s milijunima tona plastičnog otpada. Ovo 
je snažna poruka našem gospodarstvu koje mora učiniti zaokret prema 
inovacijama i eko dizajnu kako bi izbjegli daljnje akumuliranje plastičnog 
otpada u našem okolišu i moru. Razvijanje novih poslovnih modela dovest 
će do stvaranja novih konkurentnih industrija koje su neizbježna budućnost, 
a Hrvatska može tu imati prednost.”

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec, WWF Adria i udruga Prijatelji 
životinja tijekom lipnja provodili su izazov na društvenim mrežama #NisamOdPla-
stike u borbi protiv korištenja svih oblika plastike za jednokratnu uporabu. Plastični 
predmeti poput jednokratnih vrećica, čaša, boca i pribora za jelo, glavni su izvor 
ekološkog zagađenja i najmanje se recikliraju jer se najčešće upotrebljavaju izvan 
kuće i bacaju u okoliš. Povećanje usputne konzumacije hrane i pića dovelo je do po-
rasta količine plastike za jednokratnu upotrebu te se stoga očekuje da će taj problem 
postati još ozbiljniji. 
Tijekom četiri tjedna provođenja izazova sudjelovalo je preko 20 tisuća ljudi, uklju-
čujući brojne hrvatske europarlamentarce, saborske zastupnike, gradonačelnike, 
jedinice lokalne samouprave, udruge civilnog društva, javne institucije i privatni sektor.

29. LIPNJA 2018.

IZAZOV NA DRUŠTVENIM MREŽAMA #NISAMODPLASTIKE

ANKETA: 96% GRAĐANA SPREMNO ZAMIJENITI JEDNOKRATNU PLASTIKU 
EKOLOŠKI PRIHVATLJIVIJIM ALTERNATIVAMA
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6. SRPNJA 2018.

OD 4. SRPNJA KRENULO ODBROJAVANJE ZA PRIMJENU NOVOG 
EU ZAKONODAVSTVA I PRELAZAK NA KRUŽNU EKONOMIJU

4. srpnja 2018. godine na snagu su stu-
pila nova EU pravila s pravno obvezu-
jućim ciljevima za recikliranje otpada 
i smanjenje odlaganja otpada s fiksnim 
rokovima za države članice koje u slje-
deće dvije godine moraju napraviti 
prilagodbu nacionalnog zakonodavstva 
za prelazak na kružnu ekonomiju.
Zastupnik u Europskom parlamentu 
Davor Škrlec, koji je kao izvjestitelj u 
sjeni Zelenih/ESS-a sudjelovao u kre-
iranju paketa kružnog gospodarstva, 
poziva Vladu RH da što prije donese 
zakone koji će biti u skladu s novim 
direktivama o otpadu.

9. SRPNJA 2018.

POTPISIVANJEM PETICIJE TRAŽIMO OD 
TRGOVAČKIH LANACA DA SMANJE UPOTREBU BESKORISNE PLASTIKE

Klub zastupnika Zelenih/ESS-a u Eu-
ropskom parlamentu pokrenuo je 
građansku peticiju kojom traže od 
trgovačkih lanaca diljem Europe da 
zauzmu stav protiv beskorisne plastike. 
Zastupnik Davor Škrlec, koji je tijekom 
lipnja proveo on-line anketu u kojoj 
se preko 96% građana izjasnilo kako 
je spremno zamijeniti jednokratnu 
plastiku ekološki prihvatljivijim al-
ternativama, smatra da je ovo pravi 
trenutak da trgovački lanci prihvate 
želje svojih potrošača.

“Alarmantna je količina nepotrebne plastike koja 
se nađe u košarama kupaca prilikom odlaska u 
trgovinu. Bezbrojne jednokratne plastične vrećice 
koriste se za pakiranje voća i povrća, čak i hrana s 
vlastitom prirodnom zaštitom ponekad dolazi s 
dodatnim plastičnim omotom. Peticijom pozivamo 
trgovačke lance da rade s nama protiv jednokratne 
plastike smanjujući količinu plastične ambalaže 
koja se koristi u trgovinama i prijevozu robe te da 
stupe u kontakt sa svojim dobavljačima kako bi 
zatražili od njih da ponude alternativu svojim 
klijentima kad god je to moguće. Također, pozivamo 
trgovačke lance da vrše pritisak na donositelje 
odluka u svojim zemljama, ali i u Bruxellesu kako 
bi se postigao dogovor o obvezujućim i konkret-
nim novim pravilima za smanjenje proizvodnje 
beskorisne plastike u Europskoj uniji.“

“Hrvatska je obvezna transponirati 
direktive o otpadu u svoje zakono-
davstvo do 5. srpnja 2020. godine. Da naši građani 
ne bi plaćali skupe penale zbog nepoštivanja pravila 
o gospodarenju otpadom, na svoju web stranicu 
postavio sam sat za odbrojavanje vremena do isteka 
zadanog roka koji će se zaustaviti kada Hrvatski 
sabor usvoji izmjene zakona. Kružna ekonomija 
može uvelike doprinijeti razvoju i konkurentnosti 
hrvatskog gospodarstva, pretvaranjem otpada u 
vrijedne resurse, poticanjem inovacija i stvaranjem 
novih zelenih poslova.”
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11. SRPNJA 2018.

POZIV GRAĐANIMA U HRVATSKOJ DA NE PROPUSTE PRILIKU IZJASNITI SE O 
UKIDANJU POLUGODIŠNJEG POMICANJA SATA U EU

Europska komisija obvezala se kako će od 4. srpnja 
do 16. kolovoza 2018. prikupiti mišljenja građana, 
dionika i država članica o mogućim promjenama 
ljetnog računanja vremena u Europskoj uniji.  
Podsjetimo, zastupnici u Europskom parlamentu 
su u veljači ove godine pozvali Komisiju da pristupi 
temeljitoj analizi Direktive 2000/84/EZ od 19. siječ-
nja 2001. o ljetnom računanju vremena i, ukoliko je 
potrebno, izradi prijedlog za njenu reviziju.
Zastupnik Davor Škrlec, kao član radne skupine 
Europskog parlamenta koja se zalaže za ukidanje 
polugodišnjeg pomicanja sata u EU-u, smatra kako 
je ta praksa zastarjela i ide na štetu građanima. 
Tijekom listopada 2016. godine njegov ured proveo 
je istraživanje treba li takvu praksu zadržati ili 
prekinuti u Hrvatskoj, pri čemu se 85% ispitanika 
izjasnilo kako je potrebno ukinuti ljetno i zimsko 
računanje vremena navodeći štetne razloge poput 
zdravstvenih tegoba, problema u prometu i poteš-
koća pri izvršavanju svakodnevnih obaveza.

“Ovo je sada prilika za građane da 
se izjasne jesu li za ukidanje polugo-
dišnjeg pomicanja sata u Europskoj 
uniji i žele li pritom zadržati ljetno ili 
zimsko računanje vremena. U svrhu 
bolje regulacije, potrebno je ukinuti ili 
mijenjati zakone koji nemaju željeni 
učinak ili su čak štetni za mnoge 
građane. Brojne studije, uključujući 
i studiju koju je dao izraditi Europski 
parlament u listopadu prošle godine, 
nisu uspjele dokazati nikakve pozitiv-
ne efekte promjene sata, no utvrdile su 
negativne efekte na ljudsko zdravlje, 
poljoprivredu i sigurnost u prometu. 
Prednosti takve prakse su tek mar-
ginalne dok su negativne posljedice 
za zdravlje mnogo ozbiljnije nego što 
smo smatrali do sada.”

13. RUJNA 2018.

EUROPSKI PARLAMENT PODRŽAO 
EUROPSKU STRATEGIJU ZA PLASTIKU U KRUŽNOM GOSPODARSTVU

Na plenarnoj sjednici u Strasbourgu zastupnici su usvojili izvješće Europskog parla-
menta o europskoj strategiji za plastiku u kružnom gospodarstvu koju je Komisija 
predstavila u siječnju 2018. godine. Do 2030. godine svu plastičnu ambalažu na tržištu 
EU-a potrebno je napraviti prikladnom za recikliranje, a potrošnja plastike za jedno-
kratnu upotrebu mora se drastično smanjiti. Također se traži zabrana mikroplastike 
u kozmetici i sredstvima za čišćenje do 2020. godine. Zastupnici pozivaju na potpunu 
zabranu oxo-razgradive plastike do 2020. jer se ta vrsta plastike biološki ne razgrađuje 
ispravno, nije kompostabilna, negativno utječe na recikliranje konvencionalne plastike 
te ne donosi dokazanu korist za okoliš.
Kao član Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane zastupnik Davor Škrlec 
pozdravlja donesenu strategiju kao korak prema gospodarenju plastikom na održiv 
način što pridonosi prijelazu EU-a na kružno gospodarstvo.
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“Ključni ciljevi strategije su smanjiti količinu plastičnog otpada, učiniti recikliranje 
profitabilnijim za poslovanje, zaustaviti onečišćenje mora te poticati ulaganja i 
inovacije. Plastika ima široku upotrebu u našem svakodnevnom životu zbog svoje 
niske cijene i širokog raspona praktičnih primjena. Međutim, plastika, a posebno 
plastika za jednokratnu upotrebu, 
često je proizvedena, iskorištena i 
odbačena na način koji ne iskoriš-
tava ekonomske prednosti kružnog 
pristupa i kao takva postaje štetna 
za okoliš. Utjecaj plastike uzrokuje 
sve veću zabrinutost javnosti i po-
stoji hitna potreba za rješavanjem 
tih problema. Potrebno je promije-
niti način oblikovanja, proizvodnje, 
korištenja i recikliranja plastičnih 
proizvoda.”

10. LISTOPADA 2018.

PISMO VLADI RH: SUBVENCIONIRANJE FOSILNIH GORIVA NIJE RJEŠENJE, 
POTREBNA JE PRAVEDNA POREZNA REFORMA ZA SVE PODUZETNIKE

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec 
uputio je pismo predsjedniku Vlade Andreju Plen-
koviću, ministru mora, prometa i infrastrukture, 
Olegu Butkoviću, ministru zaštite okoliša i energetike, 
Tomislavu Ćoriću, te ministru financija Zdravku Ma-
riću, zabrinut odlukom Vlade RH o uvođenju povrata 
dijela trošarina na dizelsko gorivo koje se koristi kod 
komercijalnog prijevoza roba kamionima određene 
nosivosti, najavljene kao dio Smjernica ekonomske i 
fiskalne politike za razdoblje 2019.-2021.
Hrvatska kao članica Europske unije, ali i kao potpi-
snica Pariškog sporazuma o klimatskim promjena-
ma kojeg je Sabor ratificirao 2017. godine, preuzela 
je obveze smanjenja stakleničkih plinova do 2030. 
godine za 7% u odnosu na razine iz 2005. godine, 
a povrat dijela trošarina na dizelsko gorivo može 
jedino ugroziti ispunjenje navedenih nacionalnih 
ciljeva. Posljednji izvještaj Međunarodnog panela za 
klimatske promjene (IPCC) od 8. listopada potvrđuje 
stajalište da je predloženi povrat dijela trošarina 
na dizelsko gorivo u suprotnosti s mjerama koje bi 
Hrvatska trebala poduzeti kao potpisnica Pariškog 
sporazuma.

“Kada sagledamo količinu emiti-
ranih emisija po sektorima, Hr-
vatska najlošije stoji u sektoru 
prometa na koji otpada 32,8% 
svih emitiranih emisija, od čega 
se čak 96,3% odnosi na cestovni 
promet. Uvođenje povrata tro-
šarina rezultirat će povećanjem 
stope emisija sektora cestovnog 
prometa koja se mjeri količinom 
točenog goriva na našim crpkama, 
jer će i strani prijevoznici zasigurno 
koristiti tu pogodnost. Zaustavlja-
nje trenda registriranja hrvatskih 
prijevoznika u drugim državama 
članica Europske unije ne može se 
postići parcijalnim mjerama poput 
povrata dijela trošarine na dizel-
sko gorivo, već treba razmisliti o 
sustavnom i pravednom poreznom 
rasterećenju svih poduzetnika, uk-
ljučujući i ove u sektoru prijevoza.”
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13. STUDENI 2018.

USVOJEN KONAČNI PAKET MJERA “ČISTA ENERGIJA ZA SVE” 
O NOVIM CILJEVIMA EU-A ZA KORIŠTENJE OBNOVLJIVIH 
IZVORA ENERGIJE I VEĆU ENERGETSKU UČINKOVITOST

Energetski paket sadrži dvije direktive i Uredbu o upravljanju energetskom unijom.
Prema novim pravilima najmanje 32% energetske potrošnje u EU-u do 2030. godine 
mora biti iz obnovljivih izvora, kao što su sunce i vjetar. Države članice također tre-
baju osigurati da najmanje 14% goriva u sektoru prometa dolazi iz obnovljivih izvora. 
Energetsku učinkovitost treba povećati za 32,5 posto do 2030. i olakšati kućanstvima 
da samostalno stvaraju, spremaju i troše zelenu energiju. Prema novim pravilima gra-
đani i poduzeća uštedjet će na potrošnji, a osim manjih računa za struju doprinijet će 
smanjenju emisija stakleničkih plinova.

“Znatno veća upotreba obnovljivih izvora energije do 2030. 
dobar je početak zelene energetske tranzicije koja promiče inova-
cije i stvara radna mjesta u budućnosti. Direktiva o energetskoj 
učinkovitosti korak je u pravom smjeru koja će osigurati snaž-
niju zaštitu klime, bolju kućnu izolaciju i korištenje uređaja za 
uštedu energije što na kraju dana znači više novca u džepovima 
građana i smanjenje energetskog siromaštva. Države članice 
moraju osigurati da potrošač ima pravo postati proizvođač i 

potrošač vlastite energije iz obnovljivih izvora koji može generirati obnovljivu energiju za vlastitu 
potrošnju, pohraniti i prodati višak proizvodnje, te primati naknadu za vlastitu proizvodnju 
električne energije iz obnovljivih izvora koja ulazi u mrežu.”
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20. STUDENI 2018.

HVARANI U BRUXELLESU PREDSTAVILI 
SMJER ZA RAZVOJ ODRŽIVOG TURIZMA

“Naši otoci pokazali su se među 
najnaprednijima zbog toga što su 
prepoznali prilike koje im pružaju 
javne politike Europske unije kako 
na pametan način koristiti fondove EU-a za razvoj 
održivog turizma i vlastitih energetskih poten-
cijala. Prošlog tjedna smo na plenarnoj sjednici 
usvojili zakonodavni paket ‘Čista energija za sve’ 
koji od država članica zahtijeva veću upotrebu 
obnovljivih izvora energije, što je dobar početak 
zelene energetske tranzicije koja promiče inovacije 
i stvara radna mjesta u budućnosti. Građani od 
sada mogu lakše proizvoditi i prodavati vlastitu 
energiju iz obnovljivih izvora.”

Rasprava “150 godina organiziranog 
turizma - nulta točka održivog razvoja 
Grada Hvara“ održala se u Europskom 
parlamentu u Bruxellesu u organizaciji 
zastupnika Davora Škrleca i Grada Hvara. 
Kao član međuskupine Europskog par-
lamenta za mora, rijeke, otoke i priobalna 
područja, zastupnik Škrlec bavio se 
promicanjem održivog turizma i kružne 
ekonomije na otocima, što uključuje gos-
podarenje otpadom, korištenje obnovlji-
vih izvora energije i korištenje pametnih 
tehnologija kako bi hrvatski otoci uz 
pomoć Europske unije iskoristili sve 
svoje potencijale i postali samoodrživi.
U sklopu dvodnevnog posjeta u Pred-
stavništvu Hrvatske gospodarske ko-
more, uz potporu Hrvatske turističke 
zajednice, organizirano je predstavljanje 
kulturne i sportske turističke ponude 
Grada Hvara te degustacija lokalnih 
proizvoda u svrhu turističke promo-
cije Grada Hvara i Republike Hrvatske 
putničkim i turističkim agencijama koje 
djeluju na području Beneluxa.
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29. STUDENI 2018.

NE MOŽEMO DOPUSTITI DA KONTROLE NA SCHENGENSKIM 
GRANICAMA POSTANU UOBIČAJENA PRAKSA

Zakonik o schengenskim grani-
cama, koji je trenutno u reviziji, 
omogućuje državama članicama 
provođenje privremenih provjera 
na unutarnjim granicama unutar 
Schengenskog područja u slučaju 
ozbiljnih prijetnji javnom redu ili 
unutarnjoj sigurnosti. Zastupnici 
su se složili da početno razdoblje 
za granične provjere treba biti 
ograničeno na dva mjeseca umje-
sto trenutnog šestomjesečnog 
razdoblja, te da se granične pro-
vjere ne mogu produžiti za više od 
jedne godine, prepolovivši time 
sadašnju maksimalnu granicu od 
dvije godine.

30. STUDENI 2018.

UVOĐENJE NAKNADE ZA AMBALAŽU JE SRAMOTNA 
SOCIJALNA MJERA KOJU ĆE PLATITI GOSPODARSTVO I GRAĐANI

Zastupnik u Europskom parla-
mentu i član Odbora za okoliš, 
javno zdravlje i sigurnost hrane, 
Davor Škrlec, usprotivio se odlu-
ci Ministarstva zaštite okoliša i 
energetike o ponovnom uvođenju 
naknade od 50 lipa za ambalažu 
mlijeka i mliječnih proizvoda te 
staklenu, plastičnu i aluminij-
sku ambalažu od pića i napitaka 
volumena dva decilitra. Umjesto 
toga, smatra kako je potrebno što 
prije uvesti proširenu odgovor-
nost proizvođača (EPR), jer bi to u 
konačnici dovelo do financijskog 
rasterećenja hrvatskog gospodar-
stva i građana.

“Duge kolone na graničnim prijelazima 
između država članica EU-a u potpunoj 
su suprotnosti sa slobodom kretanja, 
temeljnim pravom građana Europske unije. Granične 
provjere u schengenskom području moraju ostati iznimka 
i strogo vremenski ograničene; tko god ih želi uvesti mora 
predstaviti procjenu rizika i objasniti zašto dostupne al-
ternative nisu dovoljne. Europska unija se mora zauzeti 
za pravo svojih građana na slobodno kretanje. Europska 
komisija se mora suprotstaviti državama poput Francu-
ske, Njemačke i Švedske koje već godinama nastavljaju 
granične kontrole unatoč nedostatku opravdanih razloga 
za njihovim daljnjim produljivanjem.”

“Ministarstvo zaštite okoliša i energetike 
i Fond za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost uporno odbijaju uvođenje mjere koja je već 
predviđena u postojećem Zakonu o održivom gospodarenju 
otpadom Republike Hrvatske (čl. 75), a riječ je o sustavu 
proširene odgovornosti proizvođača (EPR) koji bi oslobodio 
gospodarstvo nepotrebnih troškova, olakšao poslovanje 
tvrtkama i doveo u konačnici do pojeftinjenja proizvoda. 
Umjesto da postojeću ambalažu rješavamo kroz sustav 
EPR-a, namjera vladajućih je vratiti ambalažu u depozitni 
sustav, što će dovesti do novog ekonomskog opterećenja 
gospodarstva i građana, a sve kako bi se riješili financijski 
problemi Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinko-
vitost pod krinkom zaštite okoliša i povećanja postotka 
recikliranja otpada.”
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“U proizvodnji satelita potrebne su stalne inovacije i nove tehnologije, i upravo je u tome prilika za 
sinergiju u istraživačkom području za naše kompanije i srednje i malo poduzetništvo, pogotovo 
ako promatramo područje ICT-a i robotike. Važno je spomenuti kako mreža EU regija koje koriste 
svemirsku tehnologiju - NEREUS otvara mogućnost korištenja podataka od satelita Kopernik za 
razne namjene. Podatci su dostupni svima i tajna je u razvoju aplikacija za krajnje korisnike, a to 

je velika prilika za naše male i srednje poduzetnike. U svojoj publikaciji predstavili 
su 99 uspješnih primjera korištenja satelita od čega je i jedan projekt iz Hrvatske s 
primjenom na sprječavanje požara u Dalmaciji.

Program Kopernik pokazao se jako važan za praćenje utjecaja klimatskih promjena 
i emisija u okoliš, dok su Galileo i EGNOS važni za satelitsku navigaciju što otvara 
nove mogućnosti u sektoru transporta za autonomna vozila, ali i niz drugih primjena 
koje danas rješavamo primitivnim načinima.”

7. PROSINCA 2018.

NAJKASNIJE DO KRAJA 2019. POTREBNO 
PREISPITATI KANCEROGENOST GLIFOSATA

Postupak odobravanja pesticida kao što je glifosat 
mora se temeljito reformirati, zaključak je Posebnog 
odbora za postupak Unije za odobravanje pesticida 
Europskog parlamenta (PEST), koji je u četvrtak, 
6. prosinca, velikom većinom glasova usvojio 
preporuke usmjerene na rješavanje nedostataka u 
postupku autorizacije pesticida u Europskoj uniji.
Usvojeno izvješće poziva nacionalne vlade država 
članica EU-a i Europsku komisiju da pojačaju oko-
lišne i zdravstvene procjene pesticida i aktivnih 
supstanci pesticida kako bi osigurale da nikakav 
sukob interesa ne utječe na postupak odobravanja 
i da učine transparentnima procjene rizika, dok je 
kontroverzni glifosat potrebno ispitati na rizike 
od nastanka raka. 

“Procjene rizika opa-
snih tvari ne smiju se 
stavljati u ruke indu-
strije pesticida koja 
ih proizvodi. Umjesto toga, rizici i 
kumulativni učinci ovih kemijskih kok-
tela moraju biti nezavisno ispitivani. 
Posebni odbor za postupak Unije za 
odobravanje pesticida (PEST) priznaje 
kako postoji znanstvena kontroverza 
oko štetnosti glifosata koja se ne može 
sakriti. Stoga se sve studije o njegovim 
kancerogenim učincima moraju pregle-
dati najkasnije do kraja 2019. godine.“

13. PROSINCA 2018.

USPOSTAVLJANJE SVEMIRSKOG PROGRAMA UNIJE I AGENCIJE EU-A ZA 
SVEMIRSKI PROGRAM ZA RAZDOBLJE OD 2021. DO 2027. GODINE

Svemirski program u skladu je s nizom javnih politika i strateških prioriteta EU-a te 
može imati važnu ulogu u suočavanju s novim izazovima poput klimatskih promje-
na, održivoga razvoja, kontrole granica, pomorskog nadzora i sigurnosti građana 
Europske unije. 
Izvjestitelj Zelenih/ESS-a i član Odbora za industriju, istraživanje i energiju Europskog 
parlamenta,  Davor Škrlec, istaknuo je važnost europskog svemirskog programa kao 
pokretača razvoja europske svemirske industrije, ali i kompletnog gospodarstva 
Europske unije.
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14. PROSINCA 2018.

AGENCIJA ZA SURADNJU ENERGETSKIH REGULATORA 
(ACER) DOBILA NOVI ZAKONODAVNI OKVIR

Od svog osnutka 2011. godine, 
ACER je već odigrao važnu ulogu 
u olakšavanju suradnje između 
nacionalnih energetskih regu-
latora. Izmjena zakonodavnog 
okvira postala je neophodna 
kako bi se regulatorni nadzor 
mogao prilagoditi novoj stvar-
nosti sve više međusobno pove-
zanog europskog energetskog 
tržišta. Uredba stoga redefinira 
ulogu i funkcioniranje agencije, 
uključujući zadaće direktora i 
odbora regulatora. 
Zastupnik Davor Škrlec kao iz-
vjestitelj Zelenih/ESS-a za ACER 
i član Odbora za industriju, istra-
živanje i energiju Europskog 
parlamenta sudjelovao je u pre-
govorima s Vijećem i Komisijom.

16. SIJEČNJA 2019.

USVOJENE STROGE PREPORUKE 
ZA ISPITIVANJE I AUTORIZACIJU PESTICIDA U EUROPSKOJ UNIJI

Nacionalne vlade država članica 
i Europska komisija trebaju učiniti 
proces autorizacije pesticida u 
Europskoj uniji transparentnijim, 
donositi odluke na temelju neza-
visnih studija, ojačati okolišne i 
zdravstvene procjene pesticida 
te ponovno ispitati glifosat na 
rizike od nastanka raka. Usvojeno 
izvješće poziva na javni pristup 
cjelovitim studijama agrokemij-
ske industrije kako bi se omo-
gućilo pravodobno nezavisno 
ispitivanje i zaustavljanje sukoba 
interesa u postupku odobravanja 
potencijalno štetnih kemikalija.

“Unatoč teškim pregovorima i nastojanjima 
Vijeća da smanji trenutne ovlasti ACER-a, 
zadovoljan sam što smo uspjeli ostvariti da 
Agencija dobije veće ovlasti koje će dopri-
nijeti jačanju unutarnjeg tržišta električnom energijom. 
ACER će kao europska energetska regulatorna agencija 
nakon usvajanja uredbe dobiti ovlasti kojima će se brže 
rješavati sporovi u slučaju izgradnje prekograničnih veza 
između država članica, uspješnije ostvarivati prekogranična 
trgovina električnom energijom i omogućiti kvalitetnija 
regionalna suradnja energetskih subjekata. To će svakako 
pomoći ispunjavanju zadaća koje su definirane novom 
Uredbom u upravljanju energetskom unijom, što znači i 
bolju regionalnu suradnju država članica EU te veći udio 
obnovljivih izvora energije na elektroenergetskoj mreži. Na 
taj način će se postaviti preduvjeti za postizanje najvažnijih 
klimatskih ciljeva  i za smanjenje energetskog siromaštva 
u EU kroz stabilne i prihvatljive cijene električne energije 
za građane i gospodarstvo.“

“Postupak odobravanja pesticida treba 
se temeljito reformirati, a studije naručene 
od strane agroindustrije ne smiju završiti 
sakrivene u ladicama. Posebni odbor nije mogao riješiti 
kontroverzu oko kancerogenosti glifosata i zbog toga je 
zatražio sustavni pregled svih relevantnih studija. Sljedeći 
krug odluka o tome hoće li se zabraniti glifosat s naših polja 
bit će 2022. godine. Svaka buduća odluka o glifosatu treba 
u potpunosti razmotriti nezavisne znanstvene studije te 
osigurati objektivno i transparentno donošenje odluka o 
rizicima od nastanka raka i prijetnjama bioraznolikosti 
koje takvo korištenje uzrokuje.“
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“Koncept pametnih sela je izvrsna prilika za Hrvatsku da promijeni svoj dosadašnji 
način poticaja i provedbe poljoprivredne politike. Iako je podloga koncepta pametnih 
sela tehnologija, i to u najvećem dijelu digitalna tehnologija, tu su još uključene i 
društvene inovacije, bioekonomija i konkurentna zelena ekonomija sela, energija i 
mobilnost. Društvene inovacije u pametnim selima su izuzetno važne, ali njihova 
uspješna primjena isključivo ovisi o kvaliteti zajedništva 
u lokalnoj sredini.
Najvažnija pretpostavka da se u Hrvatskoj krene pri-
mjenjivati koncept pametnih sela jest da izvršna vlast 

taj koncept prepozna pri definiranju idućeg operativnog programa u 
nacionalnom zakonodavstvu, ali je potreban i angažman regionalne 
i lokalne vlasti koja treba uklanjati lokalne prepreke i poticati razvoj 
projekata.”

19. VELJAČE 2019.

DO 2020. MOŽEMO BITI SPREMNI 
ZA UKIDANJE POLUGODIŠNJEG POMICANJA SATA

Zastupnici Odbora za industriju, 
istraživanje i energetiku (ITRE) 
Europskog parlamenta usvojili su 
zakonodavno mišljenje o prijedlo-
gu direktive za ukidanje polugo-
dišnjeg pomicanja sata u Europskoj 
uniji. Umjesto trenutnog prijedloga 
Komisije kojim se traži od država 
članica da posljednje zajedničko 
pomicanje sata bude 31. ožujka ove 
godine, amandmanom zastupnika 
Davora Škrleca predlaže se odgoda 
za 31. ožujka 2020. godine.

“Ključno je da se, u kontekstu postupka suodlučivanja 
za ovu Direktivu, pregovori oko ukidanja pomicanja 
sata zaključe nakon što države članice postignu dogo-
vor o mehanizmu za koordinaciju. Ovaj mehanizam 
trebao bi uzeti u obzir tri postojeće vremenske zone 
u Europskoj uniji i činjenicu da države članice same 
odlučuju o svojoj vremenskoj zoni. Susjedne države 
članice trebale bi voditi računa da vremenska razlika 
među njima ne prelazi sat vremena.
Važno je izbjeći potencijalne komplikacije koje bi mogle 
nastati kada države članice budu implementirale ovu 
Direktivu. Zato je važno dati im dovoljno vremena 
i osigurati harmoniziran i dobro usklađen pristup.”

U organizaciji zastupnika u Europskom parlamentu Davora u Osijeku je održana me-
đunarodna konferencija “Pametna sela - digitalno ruho tradicije” koja je okupila pred-
stavnike Vlade RH i institucija Europske unije s ciljem razmjene mišljenja o javnim 
politikama, primjerima dobre prakse i izazovima koncepta pametno selo. Svoj doprinos 
konferenciji dali su i zastupnici Europskog parlamenta iz Slovenije i Mađarske, pred-
stavnici Europske komisije, austrijskog parlamenta, akademska zajednica i konzultanti. 
Inicijativa za razvoj pametnih sela želi ostvariti sinergiju tradicionalne poljoprivrede, 
Interneta, lokalnih bežičnih mreža i inovacija, te kroz pametnu specijalizaciju omogućiti 
razvoj novih poslovnih modela. 

1. OŽUJKA 2019.

PAMETNA SELA ZA MODERNIZACIJU 
I DEMOGRAFSKU OBNOVU NAŠIH RURALNIH PODRUČJA
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26. OŽUJKA 2019.

EUROPSKI PARLAMENT ZA UKIDANJE 
POLUGODIŠNJEG POMICANJA SATA 2021. GODINE

Zastupnici u Europskom parlamentu gla-
sovali su o prijedlogu Direktive o ukidanju 
pomicanja sata uvjetovanog izmjenom 
godišnjih razdoblja i stavljanju izvan snage 
Direktive 2000/84/EZ na plenarnoj sjednici 
u Strasbourgu. Posljednje zajedničko po-
micanje sata na ljetno računanje vremena 
trebalo bi se dogoditi posljednje nedjelje u 
ožujku 2021., a države članice koje žele ostati 
pri zimskom računanju vremena trebale 
bi svoje standardno vrijeme promijeniti 
posljednje nedjelje u listopadu 2021. 

“Prije donošenja odluke o tome koje će stan-
dardno vrijeme primjenjivati, države članice 
trebaju provesti vlastita javna savjetovanja 
kako bi uzele u obzir želje građana. Također, u 
odabiru vremenske zone svakako su relevantni 
geografski faktori i specifičnosti regija u kojima 
se nalaze pojedine države članice. 
Za provedbu ove Direktive potrebna je među-
sobna suradnja država članica kako bi se na 
usklađen i koordiniran način donijele odluke 
o predviđenom standardnom računanju vre-
mena.” 

27. OŽUJKA 2019.

ZABRANA PLASTIČNIH PROIZVODA ZA JEDNOKRATNU UPOTREBU

U Europskoj uniji zabranjuju se 
određeni plastični proizvodi za 
jednokratnu uporabu kao što su 
slamke, pribor za jelo i štapići 
za uši, kao i potpunu zabranu 
plastičnih čaša i posuda za hra-
nu napravljenih od proširenog 
polistirena. Direktiva također 
uključuje odredbe za odlaganje 
opušaka cigareta od strane duhan-
ske industrije (u skladu s načelom 
onečišćivač plaća), ciljeve priku-
pljanja boca pića te zahtjev za 
redizajnom čepova za piće kako bi 
ih povezali s bocama. U direktivi 
su uključeni i nacionalni ciljevi 
smanjenja potrošnje plastičnih 
šalica i posuda za hranu, te u ko-
načnici veliku pobjedu zastupnika 
Zelenih/ESS-a za potpunu zabra-
nu oxo-razgradive plastike, koja 
se često naziva biorazgradivom, 
ali u stvarnosti se fragmentira u 
mikroplastiku.

Klub zastupnika Zelenih/ESS-a odavno 
poziva na prestanak korištenja plastike 
za jednokratnu upotrebu i zato je dobro da 
ostatak Europskog parlamenta, Komisije 
i Vijeća EU-a napokon postaje svjestan 
opasnosti zagađenja plastikom. Direktiva o plastici za 
jednokratnu upotrebu je samo prvi korak i moramo je 
iskoristiti za poticanje promjena kako bismo kao društvo 
proizvodili manje smeća i postali održivi.
Ako ne promijenimo svoj stav prema proizvodnji, potrošnji 
i otpadu, ljudska vrsta će postati potrošna kao jednokratna 
čašica za kavu. Ova direktiva će nam pomoći da napustimo 
plastiku za jednokratnu upotrebu na putu prema manje 
potrošnje, bolje dizajniranim proizvodima za višekratnu 
upotrebu, više inovacija i čišćem okolišu. Sljedeći korak je 
odmicanje od kulture stvaranja otpada.
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28. OŽUJKA 2019.

ZABRANA KORIŠTENJA SREDSTAVA IZ 
EU FONDOVA NA FOSILNA GORIVA

Zastupnici u Europskom parlamentu glasovali 
su za blokiranje potrošnje sredstava iz Eu-
ropskog fonda za regionalni razvoj (EFRR) 
i Kohezijskog fonda za financiranje fosilnih 
goriva. Izvjestitelj Zelenih/ESS-a za uredbu 
o Europskom fondu za regionalni razvoj i 
Kohezijskom fondu, Davor Škrlec smatra kako 
ta sredstva izravno utječu na živote građana, 
osobito onih koji žive u manje razvijenim 
regijama, poput stabilnih kvalitetnih zapo-
šljavanja, nove infrastrukture i poboljšane 
kvaliteta života. EFRR i Kohezijski fond trebali 
bi biti zeleno lice Europe, osigurati građanima 
bolju kvalitetu života i osigurati prikladnu i 
ekološki prihvatljivu budućnost.

“Navedeni fondovi će igrati 
jasnu ulogu u obvezama 
Europske unije da ispuni 
ciljeve Pariškog sporazuma o klimi.
“Sredstva EU-a trebala bi odigrati ključnu 
ulogu u prijelazu na kružnu ekonomiju te 
čistu i pristupačnu energiju za sve građane 
s nultom stopom emisija CO2, uz očuvanje 
okoliša i poboljšanje biološke raznolikosti. 
Europski parlament slijedio je vodstvo 
Zelenih/ESS-a i poslao jasnu poruku kako 
u fondovima EU-a ne bi trebalo biti mjesta 
za fosilna goriva te da moramo krenuti u 
smjeru održivog ulaganja.”



POLITIČKO DJELOVANJE

71

“Svrha izložbe je podizanje svijesti europske javnosti o 
inovacijama hrvatskih inovatora koje su doprinijele 
razvoju europskog društva, kulture i znanosti, a s čijim 
podrijetlom ljudi nisu u dovoljnoj mjeri upoznati. Tehno-
loške inovacije doprinose napretku čovječanstva, potiču 
pozitivne promjene u društvu, nude ekološki prihvatljiva 
rješenja i primjenu načela kružne ekonomije. Potrebno 
je identificirati prepreke koje koče razvoj inovacija u 
Republici Hrvatskoj i prepoznati prilike koje našim 
inovatorima otvaraju javne politike EU-a. Europska 
unija je prepoznala važnost poticanja inovacija, tako da 
je za novo programsko razdoblje 2021.-2027. dogovoreno 
povećanje financijskih sredstava za Obzor Europa koji 
je ključni program EU-a za razvoj inovacija. 
Prema podatcima iz 2017. godine Hrvatska 
izdvaja 0,86% BDP-a za istraživanje i ra-
zvoj, što je ispod prosjeka EU-a koji iznosi 
2,06% BDP-a. Da bi Hrvatska bila barem 
na razini prosjeka Europske unije, potrebna 
su veća izdvajanja za znanost, istraživanje 
i razvoj kako bi se stvorila zdrava klima za 
razvoj inovacija i spriječio daljnji odljev 
mozgova.”

16. TRAVNJA 2019.

HRVATSKE INOVACIJE PREDSTAVLJENE U EUROPSKOM PARLAMENTU

U Europskom parlamentu predstavljena je izložba “Hrvatske inovacije - vizionari 
koji su oblikovali Europu“ u organizaciji zastupnika u Europskom parlamentu Davora 
Škrleca, a koju je otvorila potpredsjednica Europskog parlamenta Heidi Hautala. 
Europskoj javnosti prikazane su najznačajnije povijesne inovacije Nikole 
Tesle, Slavoljuba Penkale, Fausta Vrančića, Lavoslava Ružičke i drugih, a 
također su izložene i suvremene inovacije naših inovatora i kompanija 
poput Rimac Automobili, Greyp Bikes, Končar, 
ALTPRO i brojnih drugih koji svojim domišljatim 
rješenjima pozitivno utječu na razvoj društva.
U Europskom parlamentu organizirana je i 
tematska rasprava o izazovima s kojima se 
inovatori suočavaju pri razvoju inovacija, pro-
nalasku financiranja i plasmanu proizvoda na 
europsko tržište.

15.-17. TRAVANJ 2019.
EUROPSKI 
PARLAMENT 
STRASBOURG
15 - 17 APRIL 2019
EUROPEAN 
PARLIAMENT 
STRASBOURG

IZLOŽBA / EXHIBITION

Croatian innovations - visionaries that shaped Europe
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U travnju 2015. pozvao sam učenike svih srednjih škola i studente ustanova visokog ob-
razovanja u Republici Hrvatskoj da osmisle projekt koji će u praksi primjenjivati načela 
održivog razvoja i kružne ekonomije sudjelovanjem u nagradnom natječaju “Inovacijama 
mijenjajmo svijet na bolje - razmišljaj, stvaraj i živi održivo!”. Zaprimljeno je mnoš-
tvo prijava u tri kategorije (kreativnost, inovacija, dizajn) s vrlo zanimljivim, kreativnim, 
korisnim i poučnim idejama koje su osmislili mladi ljudi s ciljem stvaranja boljeg društva. 
Između odabranih 15 finalista, po dva tima iz svake kategorije nagrađeno je putovanjem 
u Strasbourg gdje su imali priliku posjetiti Europski parlament.

Na moj poziv u listopadu 2015. Europski parlament posjetilo je 30-ak predstavnika udruga 
civilnog društva za održivi razvoj i lokalnih akcijskih grupa (LAG) s područja hrvatskih 
otoka i gradova dalmatinskih i primorskih županija. Ovaj posjet rezultirao je međusob-
nim povezivanjem i osnivanjem platforme “Pokret otoka” koji okuplja pretežito mlađe 
otočane sa ciljem umrežavanja otočana i promicanja održivog razvoja hrvatskih otoka. 

U ožujku 2017. bio sam jedan od domaćina međunarodne konferencije posvećene održivom 
razvoju europskih otoka koja se održala u Bruxellesu. Povod je bilo svečano potpisiva-
nje Deklaracije o pametnim otocima kojoj je do sada pristupilo više od 200 europskih 
otoka, od Baltika i Sjevernog mora do Mediterana. Svoj potpis na Deklaraciju stavili su i 
predstavnici hrvatskih otoka, izražavajući tako predanost izgradnji energetski učinkovi-
tih, okolišno održivih i digitalno povezanih zajednica. Potpisnici Deklaracije o pametnim 
otocima iz Republike Hrvatske su: Grad Krk, Općina Baška, Općina Dobrinj, Općina Omi-
šalj, Općina Punat, Općina Vrbnik, Grad Zadar (u ime otoka: Ist, Iž, Molat, Olib, Premuda, 
Rava, Silba), Općina Lopar, Grad Korčula, Općina Vela Luka, Općina Mljet, Općina Lastovo 
i udruga Buđenje s platformom Pokret otoka. 

Kao član Intergrupe za dobrobit i zaštitu životinja u Eu-
ropskom parlamentu, tijekom siječnja 2017. proveo sam 
online anketno istraživanje treba li novi Zakon o zaštiti 
životinja zabraniti usmrćivanje životinja nakon 60. dana 
kojeg provedu u skloništu. Preko 10 tisuća građana, njih 
98%, izjasnilo se za ukidanje takvog zakona zbog čega 
sam nakon toga uputio pismo ministru Tolušiću tražeći 
uklanjanje sporne odredbe.

Podržavate li 
Zakon o zaštiti 
životinja koji 
dopušta ubijanje 
zdravih 
napuštenih 
životinja u 
azilima nakon 
60 dana? 
(10883 odgovora)

Tijekom listopada 2016. proveo sam on-line anketno istraživanje o ukidanju polugo-
dišnjeg pomicanja sata u Hrvatskoj, pri čemu se 85% ispitanika (koji pripadaju različitim 
dobnim skupinama, životnim sredinama i stupnjevima obrazovanja) izjasnilo kako je 
potrebno ukinuti ljetno i zimsko računanje vremena navodeći štetne razloge poput zdrav-
stvenih tegoba, problema u prometu i poteškoća pri izvršavanju svakodnevnih obaveza. 
Kao član posebne radne skupine Europskog parlamenta od tada se zalažem za ukidanje 
polugodišnjeg pomicanja sata u Europskoj uniji što je u konačnici rezultiralo prijedlogom 
Komisije da države članice moraju ukinuti tu štetnu praksu.
Neugodnosti zbog pomicanja sata na ljetno ili zimsko računanje vremena (Uzorak: 1507 ispitanika)

97.9 %

∞ NE     
∞ DA

Zdravstvene tegobe 
(glavobolja, umor, 

depresija, kronična bol)

Kašnjenje u prometu / 
Preuranjeni dolazak

Poteškoće pri izvršavanju 
svakodnevnih obveza

Ostalo

553 (51,1%)

402 (37,2%)

610 (56,4%)

66 (6,1%)
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U sklopu kampanje protiv jednokratne plastike, tijekom 
lipnja 2018. proveo sam on-line anketno istraživanje o 
zabrani korištenje plastičnih predmeta za jednokratnu 
upotrebu. Preko 96% građana izjasnilo se kako je spremno 
zamijeniti sve vrste plastičnih predmeta za jednokratnu 
upotrebu ekološki prihvatljivijim alternativama. 

Jeste li 
spremni 
zamijeniti sve
vrste plastičnih
predmeta za
jednokratnu 
upotrebu 
ekološki 
prihvatljivijim 
alternativama?
(1550 odgovora)

U ljeto 2017. i 2018. godine provodio sam aktivnu nacionalnu kampanju u sklopu koje sam, 
zajedno sa svojim suradnicima radio na podizanju svijesti građana Hrvatske i turi-
sta o problemu otpada u moru. Aktivnostima unutar kampanje, poput akcije čišćenja 
podmorja plaža unutar splitske Park šume Marjan u kojoj su sudjelovali i splitski ronioci, 
oglašavanjem na trajektima i u trajektnim lukama, dijeljenjem promotivnih materijala u 
suradnji s udrugama i turističkim zajednicama na Jadranu te održavanjem međunarodne 
konferencije na tu temu, pokrenula se 2017. godine jedna uspješna priča koja se i 2018. 
nastavila. 

Zajedno s udrugama WWF Adria i Prijatelji životinja, u lipnju 2018. godine sam provodio 
sam izazov na društvenim mrežama #NisamOdPlastike koji je bio dio moje borbe 
protiv korištenja svih oblika plastike za jednokratnu upotrebu. Tijekom četiri tjedna 
provođenja izazova sudjelovalo je preko 20 tisuća ljudi, uključujući brojne hrvatske 
europarlamentarce, saborske zastupnike, gradonačelnike, jedinice lokalne samouprave, 
udruge civilnog društva, javne institucije i privatni sektor.

96,3%

∞ NE     
∞ DA
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Aktivno sam provodio dvogodišnju kampanju (2016.-2018.) u hrvatskim medijima protiv 
korištenja kontroverznog herbicida glifosata. Međunarodna agencija za istraživanje raka 
Svjetske zdravstvene organizacije (WHO) proglasila je glifosat “vjerojatno kancerogenim 
za ljude”. To je uvelike doprinijelo izmjeni stava Republike Hrvatske po pitanju glifosata 
i njenom protivljenju za daljnje korištenje u Europskoj uniji. Javni pritisak svih kolega 
zastupnika Zelenih/ESS-a na razini EU-a rezultirao je odlukom Komisije i država članica 
da se dozvola za glifosat umjesto 15 godina odobri na pet godina. Zatražena je ponovna 
procjena u vezi kancerogenosti glifosata, a o njegovoj sudbini odlučivat će se 2022. godine.

JESTE LI ZNALI DA…
godišnje osam milijuna tona plastike završi u 

oceanima i morima gdje se raspada u manje 
dijelove te tako ulazi u prehrambeni lanac? 

Mikroplastika predstavlja 80% ukupnog 
morskog otpada u Sredozemnom moru. 

DID YOU KNOW THAT...
eight million tons of plastic per year end up in the oceans 

and seas where it breaks into smaller pieces and thus 
enters the food chain? Microplastics represent 80% 

of total marine waste in the Mediterranean. 

JESTE LI ZNALI DA…
su meduze najdraža poslastica morskih kornjača? 

Plastične vrećice koje plutaju na morskoj površini 
su jako slične meduzama te ih kornjače 

zabunom jedu i na taj način se truju 
i guše plastičnim otpadom. 

DID YOU KNOW THAT...
Jellyfish are sea turtles’ favourite food? 

Plastic bags floating on the surface of the sea are very 
similar to jellyfish and sea turtles mistake them for food. 

This mistake causes poisoning, blockages within their 
digestive system and eventual death. 
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KREIRANJE NOVOG ZAKONODAVSTVA EUROPSKE UNIJE

Kao izvjestitelj ili izvjestitelj u sjeni Kluba zastupnika Zelenih/ESS-a u Europskom parlamentu 
sudjelovao sam u kreiranju javnih politika EU-a koje su pretočene u nove ili izmijenjene direk-
tive i uredbe EU-a. Ukupno sam do sada radio na 20 zakonodavnih i 51 nezakonodavnom aktu. 

ZAKONODAVNI PAKET 
KRUŽNE EKONOMIJE - 
DIREKTIVA O OTPADU 
2018/851 EU, 30.5.2018.

Problem bacanja hrane vrlo je izražen u Europskoj uniji 
te u ostatku svijeta pa su moji amandmani pridonijeli da 
države članice, sukladno UN ciljevima održivog razvoja, 
ulože napore kako bi se do 2025. godine smanjilo bacanje 
hrane za 30% te do 2030. godine za 50%. Države članice 
su obvezne uspostaviti programe za prevenciju bacanja 
hrane, te sustav u kojem bi se neprodana hrana, te hrana 
kojoj ističe rok trajanja, prikupljala i na siguran način 
dijelila socijalno ugroženim građanima, uključujući razne 
karitativne i socijalne dućane. Člankom 9.  spomenute 
Direktive, Europska komisija obvezana je do 31. ožujka 
2019. godine objaviti delegirani akt kojim se određuje 
zajednička metodologija i minimalni zahtjevi za mjerenje 
bacanja hrane, a koji se mora primijeniti u svim državama 
članicama. U ovom trenutku intenzivno surađujemo s 
Europskom komisijom na izradi delegiranog akta kako bi 
se u potpunosti ispunio cilj koji smo namjeravali postići 
Direktivom.

Kako bi se povećao postotak recikliranja i smanjio rizik 
za zdravlje građana zbog opasnih sastojaka u materijalima 
i proizvodima (naročito od plastike), mojim je amandma-
nima uvedena obveza da se za sve materijale i proizvode 
izradi javno dostupna baza podataka s popisom sastojaka, 
koju treba uspostaviti i održavati Europska agencija za 
kemikalije od 5. siječnja 2020. godine. Da bih istaknuo 
koliko je to važno, podsjećam na niz proizvoda, osobito 
dječjih igračaka, u kojima su pronađeni sastojci opasni 
za zdravlje. Time se povećava transparentnost i javni 
pristup podacima, što će utjecati na kvalitetu proizvoda 
i zaštitu potrošača.

ZAKONODAVNI PAKET 
ENERGETSKE UNIJE - 
DIREKTIVA I UREDBA O 
TRŽIŠTU ELEKTRIČNE 
ENERGIJE

U konačni tekst Direktive i Uredbe o tržištu električne 
energije ugrađeni su moji amandmani koji omogućavaju 
građanima proizvodnju električne energije u domaćin-
stvima, prodaju viška proizvedene električne energije 
i udruživanje u svrhu kolektivne proizvodnje i prodaje 
električne energije. Države članice zakonski moraju 
građanima ukloniti sve administrativne prepreke i dis-
kriminatorni pristup elektroenergetskoj mreži.



 KREIRANJE NOVOG ZAKONODAVSTVA EUROPSKE UNIJE

81

DIREKTIVA O UKIDANJU 
SEZONSKOG POMICANJA 
SATA - POPULARNO UKIDANJE 
LJETNO/ZIMSKO RAČUNANJE 
VREMENA

Nakon višegodišnjeg intenzivnog angažmana u nefor-
malnoj skupini zastupnika koji su se zalagali za ukidanje 
pomicanja sata, u veljači 2018. Europski parlament usvojio 
je rezoluciju koja od Europske komisije zahtijeva pokretanje 
procedure izmjene postojeće Direktive iz 2000. godine. 
U rujnu 2018. godine Europska komisija predložila je 
tekst Direktive, te u ovom trenutku traje proces dogovora 
unutar Europskog parlamenta. Kao izvjestitelj u sjeni u 
Odboru za industriju, energiju i istraživanje uložio sam 
amandmane i očekujem da će biti prihvaćeni i usvojeni u 
konačnom tekstu. Napominjem da sam jedini od hrvatskih 
zastupnika cijelo vrijeme aktivno bio uključen u aktivnosti 
da se ukine sezonsko pomicanje sata.

DODATNI ZAKONODAVNI 
AKTI NA KOJIMA SAM RADIO, 
A NJIHOV UTJECAJ NA 
SVAKODNEVNI ŽIVOT 
GRAĐANA BIT ĆE 
UOČLJIV U RAZDOBLJU 
2021-2027.

1. Uredba Europskog parlamenta i Vijeća za Europski 
fond za regionalni razvoj i kohezijski fond

2. Uredba Europskog parlamenta i Vijeća o uspostavljanju 
svemirskog programa Unije i Agencije Europske unije 
za svemirski program

3. Uredba Europskog parlamenta i Vijeća o usklađivanju 
obveza izvješćivanja u području politike o okolišu

4. Uredba Europskog parlamenta i Vijeća o uspostavljanju 
Programa za okoliš i klimatske aktivnosti (LIFE)

5. Prijedlog direktive Europskog parlamenta i Vijeća o 
smanjenju utjecaja određenih plastičnih proizvoda 
na okoliš

6. Prijedlog odluke Europskog parlamenta i Vijeća o 
uspostavi posebnog programa za provedbu Obzora 
Europa (Horizon Europe) - Okvirnog programa za 
istraživanja i inovacije. 

Kompletan popis zakonodavnih i nezakondavnih akata te detaljnija statistika dostupni su na Internet 
stranicama Europskog parlamenta i na portalu www.mepranking.eu.
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Unutar pet godina mandata 35 mladih ljudi iz Hrvatske dobilo je priliku za stažiranje u mom uredu 
u Bruxellesu. Tijekom zaposlenja pratili su rad zastupnika u odborima, upoznali se sa zakonodav-
nim procedurama i funkcioniranjem institucija Europske unije, što im je otvorilo vrata za daljnje 
uspješno napredovanje u karijeri.

Elena Milaković:
“Stažiranje u Uredu zastupnika Škrleca u Europskom parlamentu za mene 
je bilo dragocjeno iskustvo rada u multikulturalnom okruženju tijekom 
kojega sam usavršila i stekla nova znanja i vještine te imala prilike upoznati 
i surađivati s mladim ljudima iz Europske unije, ali i šire. Stažiranje mi 
je uvelike pomoglo u daljnjem profesionalnom, ali i osobnom razvoju te 
sam veoma zahvalna na prilici koja mi je pružena.”

Marko Kolovrat:
“Cjelokupno iskustvo bilo je predivno! Zadaće stažista bile su odlično 
skrojene da bi se naučilo detaljno pratiti rad Parlamenta i Unije, a naučio sam 
i puno o dugoročnim i kratkoročnim ciljevima, inicijativama i problemima 
Unije u području energetike, održivog razvoja i kružnog gospodarstva. 
Dobio sam i uvid iz prve ruke u svakodnevni život institucija Europske 
unije i u praktičnu stranu pregovaračkih i zakonodavnih procesa koji 
utječu na industriju, ali i na građane cijele Unije. Osim što sam naučio 
puno toga što nije u udžbenicima i medijima, upoznao sam i divne ljude 
s kojima sam se družio, putovao i kasnije ostao u kontaktu. Zahvaljujem 
zastupniku Škrlecu na ovoj neprocjenjivoj prilici.”

Antonio Jovanovski:
“Za vrijeme stažiranja pratio sam Odbor za regionalni razvoj i pregovore 
za Izvješće o inicijativi za zeleno zapošljavanje. Bila je to posebna prilika 
za stjecanje iskustva i zahvalan sam zastupniku Škrlecu što mi je pružio 
priliku da se upoznam s radom Europskog parlamenta.”

Andrija Višić:
“Stažiranje u uredu zastupnika Škrleca omogućilo mi je bolje upoznavanje 
s prioritetima EU vezanim uz održive izvore energije i cirkularnu ekonomiju. 
Kroz praćenje rada parlamentarnih grupa i tokom priprema za plenarne 
sjednice naučio sam puno o funkcioniranju Europskog parlamenta kako s 
političke tako i s administrative strane. Lijepo iskustvo vrijedno pamćenja.”
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Antonija Stjepandić:
“Stažiranje u Europskom parlamentu u uredu zastupnika Davora Škrleca 
tijekom ožujka i travnja 2018. godine uvelike je obogatilo moje međuna-
rodno radno iskustvo. Studentica sam Pravnog fakulteta, stoga mi je rad u 
Europskom parlamentu omogućio izravan uvid u strukturu i sadržaj njegova 
djelovanja. Kako bi se najbolje upoznala s pitanjima energetike, zaštite 
okoliša i održivim razvojem svakodnevno sam izvršavala zadane zadatke, 
pratila konferencije na engleskom i ostalim službenim jezicima Europske 
unije, sastavljala izvješća, obrazloženja te sam napisala dva članka za Zeleni 
list, čiji je glavni urednik upravo gospodin Škrlec. Bilo je to hvalevrijedno 
dvomjesečno iskustvo, za koje sam iznimno zahvalna zastupniku Škrlecu 
i čitavom njegovom timu asistenata.”

Dora Mrčela:
“U uredu zastupnika sam počela raditi prvo kao volonter, a zatim i kao 
stažist, što je bilo moje prvo radno iskustvo. Zahvalna sam zastupniku 
te svim lokalnim i akreditiranim asistentima na pruženom povjerenju i 
stečenom iskustvu koje mi je postavilo jake temelje za rast i razvoj pro-
fesionalne karijere.”

Lucija Mrakužić:
“Kao tadašnji student političkih znanosti u Belgiji, stažiranje za parla-
mentarnog zastupnika g. Škrleca bilo mi je prvo radno iskustvo u među-
narodnoj instituciji. Omogučilo mi je direktan uvid u rad parlamenta, te 
uredski rad, koji su bili vrlo poučni za moj sadašnji studij međunarodnih 
odnosa. Također shvaćanje važnosti projekata Zelenih za razvoj Hrvatske 
i drugih zemalja Europske unije.”

Rafaella Arapović:
“Tijekom stažiranja u uredu g. Škrleca sam imala jedinstvenu priliku 
surađivati sa sjajnim timom kojeg ću uvijek čuvati u sjećanju. Suočila 
sam se sa funkcioniranjem sustava Europske unije, bila sam usred pro-
cesa donošenja odluka i svaki dan sam nešto novo naučila. Stažiranjem 
u Europskom parlamentu sam se također znatno istaknula pri ulasku na 
tržištu rada!”

Rebeka Lesac:
“Tijekom njegova petogodišnjeg mandata u Europskom parlamentu, sa 
zastupnikom Škrlecom surađivala sam u nekoliko navrata te ga imala 
priliku upoznati u različitim situacijama. Odgovoran i odmjeren  poli-
tičar, snalažljiv mentor te vedra i pristupačna osoba - epiteti su kojima 
bih opisala. Upravo zbog takvih osobina šefa i sposobnog tima kojim je 
okružen, moje iskustvo stažiranja obogatila su korisna znanja, vrijedna 
iskustva i rast povjerenja u europske institucije.”
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Četvrti po ukupnoj aktivnosti od 11 hrvatskih 
zastupnika u Europskom parlamentu

Parlamentarna 
pitanja

Prijedlozi 
rezolucija

izvješća Amandmani 
izvješća

193 27 1375

Prisustvo na 
sjednicama

Sudjelovanje u 
glasovanju

ZASTUPNIK U BROJKAMA

Jedini hrvatski zastupnik 
u odboru za industriju, 
istraživanje i energetiku 
Europskog parlamenta

Prvi hrvatski zastupnik koji 
je postao članom odbora 
Europskog foruma za 
obnovljive izvore energije 
(EuFoRES)

mišljenja govori pisane izjave pisana pitanja

47 576 7 42
obrazloženja 
glasovanja

954
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najutjecajniji hrvatski zastupnik po pitanju politike 
zaštite okoliša u EU prema organizaciji za analizu i 
vrednovanje aktivnosti zastupnika VoteWatch Europe

Broj stažista/
volontera

organizirane konferencije/
okrugli stolovi/seminari

posjetitelja

organiziranih posjeta 
(6 Strasbourg + 8 Bruxelles)

član Board 
of Directors 
Europskog 
energetskog 
foruma (EEF)
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D A V O R  Š K R L E C

Z a s t u p n i k  u  E u r o p s k o m  p a r l a m e n t u

Davor Škrlec rođen je 1. siječnja 1963. godine u Vinkovcima. Redoviti je profesor Fa-
kulteta elektrotehnike i računarstva izabran u trajno zvanje 2012. godine. Osnovnu i 
srednju školu (MIOC) završio je u Zagrebu. Na Elektrotehničkom fakultetu u Zagre-
bu diplomirao je 1986. godine na smjeru Energetika, usmjerenje Izgradnja i pogon 
elektroenergetskog sustava, a na smjeru Nuklearna energetika diplomirao je iste 
godine s naglaskom na znanstveno-istraživačkom radu. Za ostvareni uspjeh tijekom 
studija nagrađen je brončanom plaketom “Josip Lončar”. Poslijediplomski studij na 
Elektrotehničkom fakultetu u Zagrebu upisao je u studenom 1987. te ga je završio 25. 
travnja 1990. obranom magistarskog rada „Neki heuristički postupci u optimalnom 
planiranju razdjelnih elektroenergetskih mreža” (mentor prof. dr. sc. Slavko Krajcar). 
Doktorsku disertaciju „Planiranje razdjelnih mreža genetskim algoritmima” (mentor 
prof. dr. sc. Slavko Krajcar) obranio je na Fakultetu elektrotehnike i računarstva u 
Zagrebu 11. srpnja 1996. Odlukom Fakultetskog vijeća od 18. prosinca 1996. godine 
dodijeljena mu je srebrna plaketa “Josip Lončar” za posebno istaknutu doktorsku 
disertaciju. Profesionalno je aktivan u javnim politikama energetskog sektora EU-a 
i Hrvatske, planiranju elektroenergetskog sustava, naprednim mrežama i distribu-
iranoj proizvodnji te elektromobilnosti.

Političku karijeru započinje 2007. kao član SDP-a. Pomoćnik je ministrice u Mini-
starstvu zaštite okoliša i prirode u razdoblju od siječnja do srpnja 2012. godine, zadužen 
za Upravu za zaštitu okoliša i održivi razvoj. Napušta članstvo SDP-a u 2013. godini 
te je iste godine jedan od osnivača stranke ORaH (Održivi razvoj Hrvatske). Na listi 
ORaH-a izabran je za zastupnika u Europskom parlamentu za mandatno razdoblje 
2014.-2019. U Europskom parlamentu pristupa Klubu zastupnika Zelenih/ESS-a, postaje 
član Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane (2014.-2019.), zamjenski član 
u Odboru za regionalni razvoj (2014.-2019.), zamjenski član u Odboru za transport i 
turizam (2014.-2016.), zamjenski član u Odboru za industriju, istraživanje i energiju 
(2017.-2019.), član Izaslanstva za odnose s Kanadom i član izaslanstva u Zajedničkom 
parlamentarnom odboru EU-a i Turske. U travnju 2015. godine napušta ORaH te do 
kraja mandata u Europskom parlamentu nastavlja djelovati kao nezavisni zastupnik u 
Klubu zastupnika Zelenih/ESS-a. Član je proširenog odbora EUFORES-a i član Board 
of Directors Europskog energetskog foruma (EEF). Bio je izvjestitelj Kluba zastupnika 
Zelenih/ESS-a za zakonodavni paket “Kružna ekonomija” i zakonodavni paket “Čista 
energija za sve Europljane”.

BIOGRAFIJA
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Hvala na podršci!

D A V O R . S K R L E C @ E U R O P A R L . E U R O P A . E U

W W W . D A V O R - S K R L E C . E U

D A V O R . S K R L E C              D A V O R S K R L E C

U  P E T O G O D I Š N J E M  M A N D A T U  K A O 
H R V A T S K I  Z A S T U P N I K  U  E U R O P S K O M 

P A R L A M E N T U  S U D J E L O V A O  S A M  U 
K R E I R A N J U  I  D O N O Š E N J U  V A Ž N I H  E U 
Z A K O N A  I  P O L I T I Č K I H  O D L U K A  K O J E 
I M A J U  U T J E C A J  N A  Ž I V O T  G R A Đ A N A 

R E P U B L I K E  H R V A T S K E .

O  S V I M  A K T I V N O S T I M A  R E D O V I T O  S A M 
O B A V J E Š T A V A O  J A V N O S T  N A  D R U Š T V E N I M 
M R E Ž A M A  I  I N T E R N E T S K O J  S T R A N I C I  T E 

P U T E M  U R E D S K O G  M J E S E Č N I K A  I  M E D I J A .

Z A H V A L J U J E M  P O J E D I N C I M A , 
S K U P I N A M A  G R A Đ A N A ,  U D R U G A M A 
I  O R G A N I Z A C I J A M A  K O J I  S U  S V O J I M 

I N T E R E S O M  I  P O D R Š K O M  D O P R I N I J E L I 
U S P J E Š N O S T I  M O G A  R A D A  U 

E U R O P S K O M  P A R L A M E N T U .

U DRUGOJ 
POLOVICI 
MANDATA
1. 1. 2017. - 
30. 6. 2019.


